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Vogelwijk  Van de Redactie
Door Dick van Rietschoten

Vanwege mijn medewerking aan enkele ontwikkelingspro-
jecten in Kenia heb ik dit Oost-Afrikaanse land de afgelopen 
vijftien jaar vaak bezocht. De officiële voertalen zijn Swahili 
en – vanwege het verleden als Britse kolonie – Engels. Over 
het Keniaanse Engels valt veel te zeggen, maar ik beperk 
me nu tot één begrip: het probleem. Kenianen nemen bijna 
nooit het woord problem in de mond. Als ze een probleem 
hebben of als er een probleem dreigt te ontstaan, spreken 
ze doorgaans van een challenge oftewel een uitdaging. Zo 
wordt elk probleem eufemistisch verzacht tot een hanteer-
bare puzzel, waar met goede wil, slim nadenken en hulp 
van deze of gene wel uit te komen is.
Toen enkele weken geleden de commotie over het gemeen-
telijk opvangplan voor het vroegere ziekenhuiscomplex 
aan de Sportlaan steeds meer in omvang toenam, woei op-
eens de Keniaanse probleembenadering door mijn hoofd. 
Natuurlijk: het gemeentelijk apparaat had hoogst ondoor-
dacht, onfatsoenlijk en ondiplomatiek geopereerd, maar 
zou er toch nog iets van deze uitdaging te maken zijn?
Kort daaraan voorafgaande had ik overigens al een drei-
gende e-mail ontvangen naar aanleiding van mijn uit-
spraak in het AD dat ik het plan van de gemeente ‘uitste-
kend’ vond (in feite had ik gezegd: ‘Het is begrijpelijk dat de 
gemeente in afwachting van sloop en nieuwbouw iets met 
het leegstaande complex wil doen’) en dat ik me schaamde 
voor de golf aan negatieve en beledigende reacties. Een 
groepje wijkbewoners zou plannen beramen om mensen 
als ik de mond te snoeren, aldus de mail. In werkelijkheid 
stond er trouwens niet ‘snoeren’ maar ‘snoeien’, maar dat 
snapte ik wel: snoeien past beter bij een tuinstadwijk. 
In de appgroep Haga/RodeKruisZiekenhuis waarin bewo-
ners van Vogelwijk en Bomenbuurt informatie en (vooral) 
meningen over het opvangplan uitwisselen, kwamen ook 
geregeld taalfouten voorbij, zij het dat het hier vooral ging 
om verkeerde werkwoordsvervoegingen, zoals ‘Het ge-
beurd vaak …’. Dat lag echter vermoedelijk niet altijd aan 
het taalgevoel van de schrijvers, maar aan de functie au-
tocorrectie of voorspellende tekst in hun telefoon. Daarbij 
wordt een woord als ‘gebeurt’ vaak automatisch veranderd 
in het voltooid deelwoord ‘gebeurd’. Hopelijk wordt ook 
voor dit probleem – pardon, uitdaging – ooit een oplossing 
gevonden.          
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                De wijk in Vogelvlucht
 Door Lodewi jk  de Haes,  voorzi t ter  wi jkvereniging De Vogelwi jk

Er liggen roerige weken achter ons. Commotie 
alom; spanning en polarisatie door de voorge
nomen plannen van de gemeente Den Haag 
over de toekomst van het voormalige Haga
Ziekenhuis aan de Sportlaan. In alle hec tiek 
heeft Ilonka Sillevis Smitt zich vorige maand 
uit het bestuur teruggetrokken. Als bestuurs
lid was zij altijd erg betrokken en constructief. 
Haar inbreng mis ik daarom nu meer dan ooit. 
Maar na een maand van veel persoonlijk over
leg, discussies in de appgroepen, berichten in 
de media en de diverse inspreekmomenten 
bij de gemeente Den Haag, is er wel een beter 
beeld van hoe de vlag er momenteel bijhangt. 
Voor mij als voorzitter van de wijkvereniging 
bleek (en blijkt) het een uitdaging ons allen 
te vertegenwoordigen. De kernvraag hierbij is 
hoe we weer in verbinding met elkaar komen. 

Gezamenlijke aanpak
In verbinding komen, betekent dat we elkaar 
zien, naar elkaar luisteren en elkaar proberen 
te begrijpen. Hiervoor zijn de eerste stappen 
gezet. Met twee andere bewonersverenigingen 
(Bomenbuurt en Bloemenbuurt) en onderne
mers in en rond de Fahrenheitstraat hebben 
we intensief overleg over een gezamenlijke 
aanpak vanuit de gedachte dat we samen ster
ker staan. Tijdens die overleggen is mij ook 
gebleken dat het erg lastig is om een oordeel 
te vellen als je onvoldoende weet wat er speelt. 
Als voorbeeld noem ik de drugsspuiten in de 
speeltuin, bedreiging bij de geldautomaat en 

anderszins lastiggevallen bewoners, onderne
mers en winkelend publiek. Mijn beeld ten 
aanzien van de overlast door de Permanente 
Winteropvang (PWO) van daklozen in de af
gelopen twee jaar was te rooskleurig. Vooral 
door de gebrekkige handhaving verliep het 
niet altijd zoals we wensten.

Rafelranden
Ik zie dus kansen om weer te verbinden. Laten 
we oog hebben voor elkaars problematiek en 
emotie en op basis daarvan een strategie be
denken. Aan de ene kant zijn er bewoners die 
faliekant tegen enige vorm van opvang in het 
oude Hagacomplex zijn en anderzijds zijn er 
bewoners die willen meedenken over hoe zij 
de mensen in de opvang kunnen ondersteu
nen. Tussen die twee uitersten is er één over
eenkomst: de opvatting dat de manier waarop 
de gemeente in dit dossier acteert richting 
ondernemers en bewoners onfatsoenlijk was 
en is. Wij verwachten te leven in een tijd van 

Opvang Haga, 
op zoek naar verbinding
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Straatfeest? 
Stuur een verslag!

Al vele jaren besteedt dit blad in septem-
ber en/of oktober aandacht aan straatfees-
ten (of zo u wilt: laanfeesten) die tijdens 
de zomer her en der in de wijk worden ge-
houden. Altijd leuk om met foto’s en korte 
begeleidende teksten op dergelijke gezel-
lige buurtevenementen terug te blikken. 
Ook dit jaar rekent de redactie erop weer 
wat foto’s en tekstuele uitleg te ontvangen. 
Kortom: Hebt u een straatfeest? Stuur een 
verslagje – met in elk geval de datum en 
de namen van de organisatoren – en een 
aantal goed bruikbare foto’s naar: 
redactie@vogelwijkdenhaag.nl
Veel plezier en mooi weer gewenst.
Bij voorbaat dank! 

            Nieuwe 
wijkbladredacteuren  

De wijkbladredactie zit te springen om 
versterking! Die is des te meer nodig, nu 
onze gewaardeerde verslaggever Sjaak 
Blom binnenkort uit de wijk vertrekt en 
naar  Noord-Holland (terug)verhuist.

Heb je enige schrijfervaring en vind je het 
leuk om ‘oog en oor’ in de wijk te zijn en 
geregeld een bijdrage te leveren aan de 
inhoud van ons veelgelezen blad dat acht 
keer per jaar verschijnt? 
Neem dan asjeblieft snel contact op met 
hoofdredacteur Dick van Rietschoten via 
het mailadres dvanrietschoten@ziggo.nl  
of tel.nr/whatsapp +31627268377.

GEZOCHT

meedenken en meebeslissen, terwijl daar
voor in dit plan slechts de rafelranden voor 
ons overblijven. 

Draagkracht
Hoe je ook  over de opvangplannen denkt, 
vast staat dat de impact ervan groot zal zijn 
en dat draagkracht onder bewoners en on
dernemers enorm kan helpen de plannen tot 
een succes te maken. Als ieder zich gehoord 
voelt, gaat het beter!
Wat hebben wij gedaan? We hebben op basis 
hiervan ons vooral gefocust op het proces, 
dat naar ons idee ver tekortschiet in ter
men van zeggenschap voor bewoners. Ook 
schiet het tekort qua risicoanalyse waar het 
gaat om diversiteit van doelgroepen, aan
tallen en risico’s voor ondernemers en bewo
ners in het winkelgebied Fahrenheitstraat
Thomsonlaan. 

Waar wringt de schoen?
De gesprekken over het proces met politieke 
partijen en met de gemeente verlopen moei
zaam. Ons gevoel is dat de gemeente de op
vang in de oorspronkelijke opzet koste wat 
het kost door wil laten gaan en dat al onze 
zorgen op basis van het opgestelde plan kun
nen worden weggenomen. Als uw vertegen
woordigers zijn wij daarvan niet overtuigd 
en wringt juist daar de schoen! Gegeven de 
problematiek die speelt in andere delen van 
de stad en de op veel punten te beperkte ca
paciteit bij de gemeente (o.a. handhaving en 
begeleiding) én vanwege de slechte ervarin
gen bij de winteropvang van daklozen. 
Ons devies voor de gemeente is dan ook: be
trek de betrokkenen! Informeer ons, luister 
naar onze vragen, sta open voor onze sug
gesties en ga de dialoog aan. We zijn er voor 
alle bewoners en streven er met elkaar naar 
dat onze woonomgeving een fijne blijft voor 
allen, dichtbij of veraf van het voormalige 
ziekenhuis.
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Raad akkoord ondanks gebrekkige burgerparticipatie 

Gemeentebestuur overladen met
kritiek op opvangplan Sportlaan 

Door Dick van Rietschoten

Ondanks protesten vanuit omliggende wijken heeft de meerderheid van de 
gemeenteraad op 11 juli ingestemd met het plan van B en W om het vroegere 

ziekenhuiscomplex aan de Sportlaan voor maximaal zeven jaar te gebruiken als 
multifunctioneel opvangcentrum voor diverse doelgroepen. Een begin juli opgerichte 

Stichting Wijkbelang Segbroek probeert via juridische weg nog een spaak in de 
gemeentelijke wielen te steken. Anderzijds staan tientallen bewoners van Segbroek 

klaar om zich in het gebouwencomplex verdienstelijk te maken.  

Het opvangplan, een ‘sociaal experiment’ dat 
z’n weerga in Nederland niet kent,   heeft sinds 
eind mei in de Vogelwijk en de Bomen- en Bloe-
menbuurt vele tongen losgemaakt en vingers 
aan het typen gekregen. De meningen erover 
zijn zeer verdeeld, maar zowel de geharnaste 
tegenstanders als degenen die er het beste van 
willen maken zijn het over één ding roerend 
eens: de betrokken wethouders en hun ambte-
lijke staf verdienen een dikke onvoldoende.
De wijze waarop vanuit het stadhuis met be-
trekking tot het opvangproject is geopereerd, 
krijgt op z’n zachtst uitgedrukt geen schoon-
heidsprijs, is de alom heersende opvatting. Het 
plan lijkt onvoldoende doordacht, er is vooraf 
geen consultatie van omwonenden geweest, 
het voelt als een dictaat en er zitten veel onze-
kerheden in. Bovendien bediende de gemeente 
zich in communicatief opzicht van de Franse 
slag. De verstrekte informatie was niet helder 
en bereikte lang niet alle bewoners van de om-
ringende wijken. Allengs richtten de pijlen van 
de critici zich vooral op de hoofdverantwoorde-
lijke wethouder Mariëlle Vavier (GroenLinks, 
portefeuille Armoede, Zorg, Inclusie en Inter-
nationale Zaken) wier houding zij als ‘onbuig-
zaam’, ‘regentesk’ en ‘niet-coöperatief’ bestem-
pelden.  

Het plan
De commotie ontstond kort nadat het college 
van B en W de gemeenteraad op 28 mei het 
opvangplan had voorgelegd. Het in januari 
aangekochte voormalige Haga-complex, dat 
sinds eind 2020 leeg staat, zou in afwachting 
van gedeeltelijke sloop en de bouw van wonin-
gen voor een periode van 5 à 7 jaar de functie 
moeten krijgen van opvangcentrum voor de 
volgende groepen:
- 440 asielzoekers   
- ca. 45 statushouders (asielzoekers die al een 

verblijfsvergunning hebben)
- 105 starters (jongvolwassenen en studenten 

die een eigen woonplek zoeken)
- ca. 50 leden van dakloze gezinnen die mo-

menteel nog in hotels worden opgevangen
- 30 jonge ‘zorguitstromers’ (jongvolwassenen 

die een jeugdzorgtraject achter de rug heb-
ben, zoals ex-verslaafden, en klaar zijn om 
met enige begeleiding zelfstandig te gaan 
wonen)          

Daarnaast wil de gemeente nog een aantal jaren 
doorgaan met de zogeheten permanente win-
teropvang (PWO) voor daklozen in de linker-
vleugel van het complex, het vroegere Juliana 
Kinderziekenhuis. De afgelopen twee jaar heb-
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ben hier ’s winters maximaal 120 personen ver-
bleven. Dat aantal zal worden teruggebracht tot 
80. De gemeente is al jaren op zoek naar een 
grote definitieve winterlocatie voor daklozen.

Mix van doelgroepen
In totaal behelst het plan dus de opvang van 
zo’n 670 personen, waar in de wintermaanden 
dan nog 80 mensen bij komen. De gemeente 
heeft bewust gekozen voor bewoning van het 
oude ziekenhuiscomplex door een mix van 
doelgroepen, die overigens wel allemaal een 
eigen deel van het pand bezetten en eigen in-
gangen krijgen. Een belangrijke inspiratiebron 
voor dit ‘sociaal experiment’, zoals het ten stad-
huize ook wordt genoemd, is het project dat in 
2016 begon in een asielzoekerscentrum aan de 
Einsteindreef in Utrecht. In dit Plan Einstein, 
dat overigens veel kleinschaliger is, wonen 
asielzoekers en lokale jongeren bij elkaar.
Om het oude ziekenhuiscomplex geschikt te 
maken voor bewoning (het creëren van woon-
eenheden met keukenvoorzieningen, douches, 
slaapvertrekken e.d. alsmede het inrichten van 
gezamenlijke ruimten) is volgens de gemeente 
ruim 26 miljoen euro nodig. Het Rijk zal daar-
van 10 miljoen betalen.
In de zomer van 2025 zal het opvangcentrum 
na een ‘gefaseerde inhuizing’ van de bewoners-
groepen voor 100 procent moeten functione-
ren. Daarbij wordt volgens de gemeente ‘fors 
ingezet op sociaal beheer en omgevingsma-

nagement’ teneinde de opvang in goede banen 
te leiden en overlast voor o.a. winkeliers in de 
buurt te voorkomen.’

Strategische aankoop
Het grootscheepse opvangplan kwam niet zo-
maar uit de lucht vallen. Eind 2022 speelde het 
vorige college van B en W wellicht al met deze 
gedachte toen werd aangestuurd op onderhan-
delingen met het Haga Ziekenhuis om het hele 
complex te kopen. Doel ervan was meer grip 
te krijgen op de toekomst van het terrein, dat 
na overleg met de omringende wijken voorbe-
stemd was voor de bouw van koop- en huurwo-
ningen met bijzondere aandacht voor senioren 
en starters op de woningmarkt. De onderhan-
delingen over de aankoop namen veel tijd in 
beslag en gedurende die periode trad in okto-
ber 2023 een nieuw College van B en W aan, 
dat op de ingeslagen weg voortging. 
Eind november vorig jaar was de ‘strategische 
aankoop’ van de vroegere ziekenhuispanden 
bijna beklonken. In afwachting van concrete 
sloop- en bouwplannen zouden de panden 
echter niet leeg moeten blijven staan, aldus 
B en W in een brief van 29 november aan de 
gemeenteraad. ‘In eerste instantie zal het voor-
malig ziekenhuis ingevuld worden met tijdelijke 
huisvesting’, aldus de brief. ‘Op de lange termijn 
(3-5 jaar) zal de locatie ingezet worden voor her-
ontwikkeling.’
Twee weken later werd dit in antwoord op tal 
van vragen vanuit de gemeenteraad als volgt 
verduidelijkt: Op de korte termijn kan het pand 
tijdelijk ingezet worden voor de opvang/ huisves-
ting van verschillende doelgroepen. Er wordt ver-
kend hoe het pand in de tijdelijke situatie optimaal 
ingezet kan worden voor de verschillende beleids-
doelen van de gemeente. De bewoners zullen be-
trokken worden bij deze verkenning. 
Dat laatste is uiteindelijk niet gebeurd. Wel 
refereerde het College aan het voorlopige 
Planuitwerkingskader (PUK) voor de toekomst 
van het ziekenhuiscomplex, dat in 2022 na 
overleg met bewoners van omliggende wij-

Wethouder Mariëlle Vavier
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ken was opgesteld. De realisering daarvan zou 
het einddoel zijn en blijven. Andermaal bena-
drukte het College dat de ‘structurele invul-
ling’ van het terrein na 3 tot 5 jaar zou kunnen 
plaatsvinden. Een klein half jaar later bleek die 
termijn echter - in het raadsvoorstel Tijdelijke 
invulling voormalig Haga-complex Sportlaan van 
28 mei jongstleden – te zijn opgerekt tot 5 à 7 
jaar.

Opvanglocatie Binckhorst
Naast de aan de gemeente opgelegde taakstel-
ling van het Rijk als gevolg van de in februari 
in werking getreden Spreidingswet was er nog 
een andere reden om aan de Sportlaan een 
groot contingent asielzoekers te huisvesten. 
De gemeente vangt momenteel ruim 600 
asielzoekers op in een groot kantoorpand in de 
Binckhorst: het voormalige KPN-hoofdkantoor 
aan de Regulusweg, dat enkele jaren geleden 
werd opgekocht door het Rijksvastgoedbedrijf 
en ter beschikking werd gesteld voor asielop-
vang. Het Rijksvastgoedbedrijf wil echter vanaf 
2025 het pand gaan gebruiken voor het oor-
spronkelijke beoogde doel, namelijk als onder-
komen voor ambtenaren van verschillende (te 
krap behuisde) ministeries.
De gemeente voelt zich dus van twee kanten 
onder druk staan om extra ruimte te vinden 
voor de opvang van asielzoekers: enerzijds 
door de Spreidingswet, volgens welke Den 
Haag ruim 2500 asielzoekers zou moeten 
huisvesten (huidig aantal: 920) met daarnaast 
nog circa 1800 Oekraïense vluchtelingen, en 
anderzijds doordat de opvang van asielzoekers 
in de Binckhorst ten einde loopt. Weliswaar wil 
het huidige kabinet de Spreidingswet intrek-
ken, maar dat is niet met één pennenstreek 
mogelijk. Voorlopig blijft deze wet dus nog van 
kracht.  

‘Bom voor de buurt’
De grote lijnen van het gemeentelijk opvang-
plan voor de Sportlaan werden op 30 mei 
onder de kop Den Haag slaat grote slag door AD 

Haagsche Courant wereldkundig gemaakt. In 
enkele buurt-appgroepen in de Vogelwijk werd 
hierop onmiddellijk gereageerd, vooral in sterk 
negatieve zin.
Op donderdag 6 juni wijdde de gemeente-
raadcommissie Samenleving een eerste ver-
gadering aan het plan. Insprekers mochten 
vooraf hun mening kenbaar maken. Frans 
Hemmelder, eigenaar van de Plus-supermarkt 
in de Fahrenheitstraat en bestuurslid van de 
ondernemingsvereniging Fahrenheitstraat/
Thomsonlaan, zei daar: ,,Wij zijn niet direct 
tegen de plannen, maar de omvang en samen-
stelling van deze groepen is nucleair. Het is 
onmogelijk om grip te houden op zo’n grote 
groep mensen met zo veel verschillende pro-
blematieken. Ondernemers in onze winkel-
straat zijn ervan overtuigd dat zij hevige over-
last gaan ervaren. Dit wordt een bom voor de 
buurt.”
Namens het bestuur van wijkvereniging De 
Vogelwijk klonk echter een minder pessimis-
tisch geluid door de vergaderzaal. Bestuurslid 
Ilonka Sillevis Smitt toonde – na vooroverleg 
met haar medebestuurders – een positieve 
grondhouding tegenover de komst van de be-
oogde ‘nieuwe buren’. In de geest van de voor-
malige Duitse bondskanselier Angela Mer-
kel, die over de opvang van asielzoekers de 
inmiddels gevleugelde uitspraak ‘Wir schaffen 
das’ deed, zei ze dat de toekomstige tijdelijke 
bewoners welkom zouden zijn, maar dat de 
gemeente wel intensief met bewoners en on-
dernemers uit de omgeving zou moeten over-
leggen en samenwerken om alles in goede 
banen te leiden. Verder onderstreepte ze dat 
de gemeente op volle kracht moet doorgaan 
op de route naar woningbouw op het vroegere 
ziekenhuisterrein. Desgevraagd zei Ilonka te 
spreken namens een grote meerderheid van de 
Vogelwijkbewoners.
In de inmiddels door wijkbewoner Niels 
Pennock gecreëerde appgroep Haga/Rode 
Kruis, waar al snel zo’n 600 bewoners uit Vo-
gel wijk en Bomenbuurt zich bij aansloten, 
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waren vervolgens de rapen gaar. Ilonka kreeg 
een stortvloed aan verwijten over zich heen en 
toen het moddergooien niet stopte, legde ze 
enkele dagen later haar bestuursfunctie neer. 

Plakband
In het weekend van 8 en 9 juni stuurde 
Lodewijk de Haes, voorzitter van de wijkvereni-
ging, een brief naar de gemeenteraad waarin 
hij het door Ilonka verwoorde standpunt van 
het ‘wijkbestuur’ nuanceerde. ‘Na uitgebreide 
consultatie binnen onze wijk moet ik deze visie 
bijstellen. Excuses daarvoor’, aldus de voorzit-
ter. Hij gaf aan dat bij ‘een substantieel deel van 
de bewoners’ grote zorgen bestaan over de leef-
baarheid als het opvangplan wordt uitgevoerd 
en riep de raad daarom namens het bestuur 
op om ‘tegen de plannen in de huidige vorm 
te stemmen’. Op de website van de wijkvereni-
ging reageerde een aantal bewoners hierop met 
de mededeling dat ze niet geconsulteerd waren 
en zich niet in de plotselinge afwijzing van het 
plan konden vinden.   
De bestuursleden van de wijkvereniging waren 
niet de enigen die in deze dagen tot andere ge-
dachten kwamen. Dat proces onderging ook 
De Haes’ voorganger, oud-voorzitter Redmar 
Wolf. ,,Toen ik voor het eerst over het opvang-
plan hoorde, dacht ik: ik ga me opgeven om 
daar te helpen’’, zei hij in een radio-interview 
met Omroep West. ,,Maar toen ik het plan eens 
goed ging lezen, schrok ik van de enormiteit 
ervan en vooral van de vele losse einden. Het 
hangt met plakband aan elkaar. Het voelt ook 
als een opgelegd dictaat. Er is geen enkele vorm 
van inspraak vooraf geweest.’’ Een week later 
sprak hij zelfs van een ,,megalomaan ego-pro-
ject van wethouder Vavier.’’ 

Informatiebijeenkomst 
Op dinsdag 11 juni belegde de gemeente in de 
hal van het voormalige Kinderziekenhuis aan 
de Sportlaan een informatiebijeenkomst voor 
bewoners van de omliggende wijken. Ook de 
verantwoordelijke wethouders Mariëlle Vavier 

(Zorg) en Martijn Balster (Wonen) en stads-
deelwethouder Robert van Asten zouden daar-
bij aanwezig zijn. Via de appgroep Haga/Rode 
Kruis werd opgeroepen om daar massaal heen 
te gaan en een plenair debat met de wethou-
ders te eisen. 
De grootste oppositiepartij Hart voor Den Haag, 
die als fel tegenstander van het plan een kans 
rook om politieke munt uit de situatie te slaan, 
stuurde er ook een afvaardiging naartoe, met 
de raadsleden Rita Verdonk en Jelle Meinesz 
als aanspreekpunten. Een aantal dagen later 
zou Hart voor Den Haag in restaurant Pex nog 
een eigen informatieavond houden.
De soep werd uiteindelijk niet zo heet gegeten 
als zij was opgediend. Ruim 200 bewoners uit 
Vogelwijk en Bomenbuurt verzamelden zich 
voor het oude ziekenhuiscomplex, maar tot 
een debat met de wethouders kwam het niet. 
Wel was het wethouderstrio bereid om bij de 
hoofdingang van het oude ziekenhuis de de-
monstranten – van wie sommigen inderhaast 
gedrukte protestposters droegen - te woord te 
staan.
Vogelwijkbewoner Jochem van Loon, die in de 
voorafgaande dagen een (omstreden) enquête 
had opgesteld en via sociale media had ver-
spreid, deelde mee dat dit onderzoek door 1269 
personen was ingevuld en dat 85 procent ‘géén 
of minder’ opvang in de Sportlaangebouwen 
wil. Hij verweet de gemeente ,,onfatsoenlijk 
gedrag’’ en drong er bij de wethouders op aan 
de geluiden uit de wijken serieus te nemen.

Welkom Nieuwe Buren
Dat er ook andere geluiden waren dan louter 
protesten van neezeggers, bleek de volgende 
dag toen Vogelwijkbewoonster Josita van der 
Put met enkele medestanders een positief ge-
toonzette appgroep in het leven riep onder de 
naam Welkom Nieuwe Buren, waar zich in de 
dagen daarna ruim honderd personen bij aan-
sloten. Aanvankelijk ging het vooral om men-
sen uit zowel de Vogelwijk als de Bomenbuurt, 
die gevlucht waren uit de groep Haga/Rode 
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Maria Angenent, voorzitter van de Bewonersorganisatie Bomenbuurt, wordt bij de protestbijeenkomst 
van 11 juni geïnterviewd.

Lodewijk de Haas, voorzitter van Wijkvereniging Vogelwijk, 
staat een verslaggever van TV West te woord

De drie wethouders voor de vroegere hoofdingang van 
het ziekenhuis
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Kruis, waar ze zich in toenemende mate had-
den geërgerd aan de negatieve sfeer en de toon 
waarop een aantal geharde tegenstanders dis-
cussieerde en informatie uitwisselde. Daarbij 
was onder meer sprake van xenofobe teksten, 
beschimpingen aan het adres van D66, PvdA 
en GroenLinks, het zaaien van paniek en angst 
en de verspreiding van complottheorieën.  
Overigens bleek daarbij vaak wat de belang-
rijkste voedingsbodem voor de geschetste 
schrikbeelden was. Geregeld werd herinnerd 
aan de onaangename en verwerpelijke exces-
sen die de afgelopen twee jaar waren voortge-
vloeid uit de winteropvang voor daklozen in 
het vroegere Ju liana Kin derziekenhuis: in de 
buurt rondhangende drugs- en alcoholverslaaf-
den die bij zowel volwassenen als kinderen 
een onveilig gevoel teweegbrachten, maar ook 
winkeldiefstallen, intimidaties en bedelpraktij-
ken. Weliswaar ging het daarbij om een kleine 
groep overlastgevers (die volgens een gemeen-
telijk woordvoerder komende winter zullen 
worden geweerd), maar veel tegenstanders van 
het nieuwe opvangplan wekten de suggestie 
dat de  toekomstige bewoners van het complex 
allemaal dergelijk wangedrag zouden gaan ver-
tonen. Bovendien zou door het huisvesten van  
asielzoekers ook het risico op aanranding en 
verkrachting toenemen.
De Welkom-appgroep bestond (en bestaat) 
niet louter uit pure voorstanders van de plan-
nen. Ook hier leven vragen over de beheers-
baarheid van het beoogde project vanwege 
de verschillende groepen en grote aantallen, 
over het noodzakelijke ‘zorgkordon’ dat op de 
been moet worden gebracht en over het open 
einde van het opvangprogramma. De groeps-
leden willen echter allemaal ‘vanuit een posi-
tieve houding constructief meepraten, denken 
en doen’, zoals groepslid Ivy de Bruijn uit de 
Bomenbuurt het verwoordde. 
Veel deelnemers aan de groep hadden tijdens 
de informatieavond van 11 juni al een gemeen-
telijk formulier ingevuld om zich aan te melden 
voor werkgroepen die zich zullen bezighouden 

met onder meer activiteiten voor de nieuwe be-
woners en de leefbaarheid en veiligheid in en 
rond het complex.

Uitstel
De gemeenteraad toonde zich niet ongevoelig 
voor alle ontstane commotie. De fractievoorzit-
ters uit de raad besloten op 12 juni de plenaire 
behandeling van het plan niet op 20 juni te 
houden, maar uit te stellen tot de laatste raads-
vergadering voor het zomerreces, op 11 juli. 
Daaraan voorafgaande zou op donderdag 4 juli 
de raadscommissie Samenleving zich nog over 
de voorstellen buigen. 
In de aanloop naar deze bijeenkomst stuur-
den vertegenwoordigers van de bewonersor-
ganisaties en ondernemers uit de Vogelwijk, 
Bomenbuurt en Bloemenbuurt een gezamen-
lijke brief aan de gemeenteraad met het ver-
zoek het plan zoals het er lag af te wijzen en het 
college van B en W te vragen om een draagvlak-
onderzoek. Op basis daarvan zou een ‘gedegen 
onderbouwd nieuw plan’ moeten worden op-
gesteld.
De afzenders toonden zich verbitterd over de 
uitkomst van een gesprek dat een delegatie op 
25 juni had gevoerd met wethouder Vavier. ‘Zij 
heeft gezonden, ons genegeerd en niet geluis-
terd’, aldus de briefschrijvers. Conclusie van de 
gesprekspartners: ‘Ons vertrouwen in de lokale 
overheid is tot nul gedaald’.
Aan het slot van de brief dreigen de organisa-
ties met juridische stappen als de gemeente-
raad toch met de collegevoorstellen akkoord 
zou gaan. Eerder al waren in de Vogelwijk 
stemmen opgegaan om door middel van een 
op te richten stichting het gemeentelijk plan 
langs rechterlijke weg te bestrijden. Die stich-
ting kwam begin juli daadwerkelijk tot stand, 
onder de naam Stichting Wijkbelang Segbroek. 

Insprekers
In de appgroep Haga/Rode Kruis regende het 
intussen oproepen om op 4 juli massaal naar 
het stadhuis te komen voor het bijwonen van de 
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vergadering van de commissie Samenleving – 
in aanwezigheid van de wethouders Vavier en 
Balster – en de gelegenheid te benutten om 
twee minuten inspreektijd aan te vragen.
Uiteindelijk meldden zich 22 insprekers. 
De overgrote meerderheid daarvan liet geen 
spaan heel van het voorliggende plan en drong 
aan op nader overleg en herziening. Redmar 
Wolf: ,,Dit is een maanlanding zonder terug-
vlucht’’. Maria Angenent, voorzitter van het 
Bewonersoverleg Bomenbuurt: ,,Opvang: ja, 
maar de manier waarop: nee.’’ Jochem van 
Loon: ,,Terug naar de tekentafel, samen met 
bewoners en ondernemers.’’ Edu Goldbach: 
,,De financiële onderbouwing van het plan 
rammelt. Er dreigen enorme kostenover-
schrijdingen.’’ Stan Putter: ,,U maakt zich 
schuldig aan onbehoorlijk bestuur.’’ Philip 
Poell, architect: ,,Als alle partijen meewerken, 
kan er veel sneller dan binnen vijf tot zeven 
jaar met de herontwikkeling van het gebied 
worden begonnen.’’
Van enkele kanten kregen de raadsleden en 
wethouders van de coalitiepartijen ook een 
waarschuwing mee: als het huidige plan 
wordt doorgevoerd, zullen ze daarvoor bij de 
eerstvolgende gemeenteraadsverkiezingen 
boeten.
Slechts twee insprekers lieten een instemmend 
geluid over het opvangproject horen: een ver-
tegenwoordigster van het Straatconsulaat en 
Bomenbuurtbewoner Arne Mosselman. Een 
fragment uit de bijdrage van laatstgenoemde: 
,,Zoals we in onze ‘betere wijken’ plukken van 
de vruchten van de wereld kunnen wij nu bij-
dragen aan de keerzijde van die wereld. Dat 
past de Stad van Vrede en Recht. Ik sprak deze 
weken veel buren die blij zijn ook wat te kun-
nen betekenen.’’ De reacties op zijn bijdrage 
in de betrokken wijken waren tekenend voor 
de al ver voortgeschreden polarisatie: in de 
appgroep Haga/Rode Kruis werd hij wegge-
hoond en in de groep Welkom Nieuwe Buren 
toegejuicht.

Extra pijlen op D66
Ondanks de herhaalde oproepen om uitstel 
van het besluit en nader overleg over met 
name aantallen en duur gaven de wethouders 
Vavier en Balster geen krimp. Wel benadrukte 
Vavier dat ,,na vijf jaar de permanente invul-
ling van het ziekenhuisterrein leidend wordt’’, 
met andere woorden: dan wordt begonnen 
met de voorbereiding van de woningbouw. 
Tegen Rita Verdonk van Hart voor Den Haag 
zei ze ervan overtuigd te zijn dat de opvang in 
de praktijk dankzij tal van flankerende maat-
regelen geen problemen zal opleveren. ,,Maar 
als al uw angsten waarheid worden, zal het 
college ingrijpen.’’
In de eerste week van juli belegde de ge-
meente in de kantine van Quick nog een vijf-
tal informatieavonden, waar belangstellenden 
nadere vragen konden stellen aan ambtena-
ren en andere betrokkenen. De sessies wer-
den weliswaar niet druk bezocht – vaak waren 
er meer gemeentelijke vertegenwoordigers 
dan bezoekers – maar de sfeer was er goed en 
ontspannen.   
In de aanloop naar de finale raadsvergadering 
van 11 juli bestookten boze bewoners uit de 
Vogelwijk en de Bomen- en Bloemenbuurt 
de gemeenteraadsleden massaal met e-mails. 
Extra veel pijlen werden gericht op vertegen-
woordigers van D66, de collegepartij die de-
mocratie en participatie hoog in het vaandel 
heeft staan. De teneur: til de beslissing over 
het zomerreces heen en haal het huidige plan 
van tafel omdat het in deze vorm, met deze 
aantallen en de voorgestelde verschillende 
doelgroepen (een ‘giftige mix’) onwerkbaar is 
en tot chaos en veel overlast zal leiden.  
Op 10 juli spande de net opgerichte Stichting 
Wijkbelang Segbroek samen met enkele in-
dividuele bewoners een kort geding tegen de 
gemeente aan in een poging het plan van de 
raadsagenda te halen. Die opzet mislukte. De 
rechter kon en wilde zich niet bemoeien met 
de agendering van de raadsvergaderingen. 
Niettemin gaf de (vrouwelijke) magistraat het 
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college van B  en W een veeg uit de pan van-
wege de gebrekkige communicatie over het 
opvangproject, waardoor onder meer bij de 
bevolking verkeerde verwachtingen over in-
spraak zijn gewekt. ,,De gemeente mag zich 
dit aantrekken,’’ aldus de kortgedingrechter.

Boetekleed         
Toen de volgende dag tijdens de raadsvergade-
ring, die om 10.00 uur begon en tot ver in de 
avond doorliep, de rechterlijke uitspraak aan 
de orde kwam, trok wethouder Vavier heel 
even het boetekleed aan. ,,Het college trekt 
zich dit inderdaad aan. De communicatie is 
niet helder genoeg geweest.’’ Ze herhaalde 
echter ook wat ze bij eerdere gelegenheden 
al over het gebrek aan inspraak had betoogd. 
Het college had volgens haar het volste recht 
om zonder voorafgaand overleg met omwo-
nenden een besluit te nemen over de locatie 
van de opvang, de doelgroepen en de aan-
tallen. ,,Die elementen staan vast. En vervol-
gens gaan we met de buurt in gesprek over de 
randvoorwaarden en de uitvoering.’’
Ook Vaviers collega-wethouder Nur Icar, die 
participatie in z’n portefeuille heeft, erkende 
dat er in de woordkeus van raadsstukken en 
brieven aan de bewoners fouten zijn gemaakt 
waardoor ten onrechte de indruk was gewekt 
dat er inspraak vooraf had kunnen plaatsvin-
den. Hij beloofde beterschap. 
De rij insprekers voorafgaand aan de raads-
vergadering was even lang als op 4 juli bij 
de Commissie Samenleving het geval was 
geweest en ook de naar voren gebrachte op-
vattingen en argumenten waren niet anders. 
Redmar Wolf, de afgelopen weken met de 
dag strijdbaarder geworden, beet het spits 
af. ,,Segbroek staat nog steeds klaar voor een 
dialoog’’, zei hij, maar dan moet het plan in 
z’n huidige vorm, waarin een ,,concentra-
tie van rugzakjes’’ wordt opgevangen, subiet 
worden ingetrokken en opnieuw worden op-
gesteld. De oud-voorzitter van Wijkvereniging 
Vogelwijk deed een rechtstreeks beroep op de 

fractie van D66 om conform de partijprinci-
pes te handelen.

Stikstofruimte
Ook nu weer waren er enkele anders gekleurde 
bijdragen, zoals die van Vogelwijkbewoner 
Rutger Jan Schoen. ,,Waar vindt u een betere 
plek om 750 mensen tijdelijk op te vangen dan 
het lege oude Rode Kruisziekenhuis aan de 
Sportlaan?’’ vroeg hij retorisch. ,,Ik vind het 
bestuurlijk, maatschappelijk maar ook vanuit 
menselijk oogpunt belangrijk dat u deze kans 
niet voorbij laat gaan’’, aldus de inspreker. Hij 
wees onder meer op de ervaringen met de 
opvang van asielzoekers in het Atlantic Hotel 
in Kijkduin. ,,Veel ophef in het begin, maar 
uiteindelijk viel het allemaal reuze mee.’’ Ook 
hield hij de raad voor dat het ontstane beeld 
van de wijkbewoners rond de Sportlaan niet 
klopt. ,,Ondanks de kritiek op de gemeente, 
deels terecht, is er ook veel meer begrip en be-
reidheid om te helpen dan u hoort.’’
Tijdens het raadsdebat kwam ook een facet 
van het Haga-plan aan de orde dat in de week 
ervoor als een addertje onder het gras was op-
gedoken: het stikstofprobleem.
De vraag is of er op grond van de huidige mi-
lieu- en bouwregels voldoende ‘stikstofruimte’ 
is voor de aanstaande verbouwing van het ge-
bouwencomplex én voor de toekomstige wo-
ningbouw over 5 à 7 jaar. Wethouder Martijn 
Balster kon de raadsleden die dit aankaartten 
echter geruststellen. Voor zover nu bekend is, 
zal de stikstofuitstoot bij de bouwwerkzaam-
heden in de komende jaren geen probleem 
opleveren, verzekerde hij.

Nadat de gemeenteraad op de avond van 11 
juli nog enige tijd achter gesloten deuren had 
vergaderd over de dan nog geheime inten-
tieovereenkomst tussen de gemeente en het 
Centraal Orgaan Opvang Asielzoekers (COA) 
stemde uiteindelijk een ruime meerderheid 
van de raad in met het plan. Tegen stemden 
VVD, Hart voor Den Haag, PVV en FvD.
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Waar een buurtfeest al niet goed voor is. Je 
spreekt weer eens iemand uit je omgeving met 
wie je normaal gesproken niet zo makkelijk in 
contact komt. Zo kwam de wijkbladredactie 
vorig jaar Dieneke en Rokus op het spoor. 
Dieneke, net als haar partner 52 jaren jong, is 
geboren in het Noord-Hollandse kust- en kun-
stenaarsdorp Bergen. Ze doorliep de middel-

bare school in Alkmaar en vertrok toen uit de 
omgeving van haar jeugd, zoals alle kinderen 
uit die streek die gaan studeren. Zij verkaste 
naar Delft, waar ze zich aan de Technische 
Universiteit bekwaamde in de civiele techniek, 
voorheen weg-  en waterbouw. Na haar studie 
begon ze haar loopbaan bij Arcadis, het in 
Nederland gewortelde ingenieursbedrijf dat 

Ingenieurspaar met immense en 
razend ingewikkelde klussen

Door Sjaak Blom

Wie heeft de leukste baan? Het is nog niet aan de orde gekomen in hun woning aan 
de Boomkruiperlaan, geen onderwerp van gesprek tussen Dieneke Grimmelius en 

Rokus van den Bout. Ze verdienen alle twee hun brood met een razend ingewikkelde 
klus, de een bij de renovatie van het Binnenhof, de ander bij de demontage van olie- 

en gasplatforms op zee. Het gezin woont nog niet zo lang in de Vogelwijk en 
weg willen ze voorlopig niet.
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in meer dan 70 landen adviesdiensten levert 
voor de gebouwde en natuurlijke omgeving. 

Rijksmuseum
,,Aanvankelijk werkte ik aan constructieve ad-
viezen, bijvoorbeeld bij de jarenlange verbou-
wing van het Rijksmuseum’’, vertelt ze. ,,Later 
specialiseerde ik me in ontwerpmanagement, 
onder meer bij de verbouwing van het Centraal 
Station in Amsterdam. Dat was een razend 
ingewikkelde klus. Je kon de treinen geen dag 
stilzetten. Je moest dus alles ontwerpen en 
organiseren rondom de dagelijkse gang van 
zaken.”
Door dit project kwam Dieneke in beeld bij de 
voorbereiding en uitvoering van het immense 
renovatieprogramma voor het Binnenhof. 
,,Daar draaide in eerste instantie eigenlijk alles 
om brandveiligheid, technische installaties en 
groot onderhoud. En dan kun je niet anders 
dan forse ingrepen doen en het eeuwenoude 
complex renoveren. Het zijn gebouwen die om 
aanpassingen aan deze tijd vragen.” 

Offshore
Rokus, geboren in Eindhoven en opgegroeid 
in Gorinchem, heeft niet minder interessant 
werk. Hij studeerde net als Dieneke aan de TU 
Delft. Ook civiele techniek, dus het lag voor de 
hand dat ze elkaar daar tegen kwamen. Na zijn 
studie ging Rokus aan de slag bij Heerema, een 
Nederlands internationaal opererend maritiem 
bedrijf dat gespecialiseerd is in het bouwen, 
installeren en vervoeren van offshore-facilitei-
ten. Aanvankelijk voor de olie- en gaswinning, 
nu veel voor de wind industrie op zee. En als 
je platforms bouwt, zijn ze uiteindelijk ook aan 
sloop toe. Rokus staat aan het hoofd van de af-
deling die daarvoor zorgt. Iedere dag fietst hij 
op en neer naar zijn kantoor in Leiden. ,,Niet 
alleen bij mooi weer, maar ook als het flink 
waait of regent. Enkel bij sneeuw of ijzel laat ik 
de fiets staan.’’
,,Het werk is een uiterst precieze, riskante 

klus. Alle sloop gebeurt zeer gecontroleerd. 
Milieutechnisch mag er niets verkeerd gaan. 
Met kranen van de zwaarste soort wordt mo-
menteel een platform in de Noordzee uit elkaar 
gehaald. Die onderdelen worden met enorme 
schepen vervoerd naar Noorwegen, waar ze 
verder gedemonteerd worden in bruikbare 
grondstoffen”, aldus Rokus. ,,Over risico’s ge-
sproken’’, zegt hij, een blik van verstandhou-
ding op Dieneke werpend, ,,de planning en 
kostenraming bij het Binnenhofproject zijn 
moeilijk te voorspellen, maar in mijn werk is 
dat zeker ook zo. Je moet van te voren alle risico 
s goed in kaart brengen en verrekenen in de 
kostprijs. Ook onzekere factoren als het weer.” 

Trots
Zowel Rokus als Dieneke werken met hoog 
gekwalificeerd personeel. Dieneke praat met 
trots over haar betrokkenheid bij de renovatie 
van de plek waar ooit Den Haag ontstond en 
waar al eeuwen de volksvertegenwoordiging 
zetelt. ,,Het niveau van het werk is heel hoog. 
En het is in je eigen stad, wat wil je nog meer? 
We zijn mooie dingen aan het doen, we heb-
ben veel goede mensen aan boord. Een com-
plex van veel heel oude gebouwen maken we 
toekomstbestendig. Het gedeelte waar mijn 
werk zich afspeelt is de vleugel van de voorma-
lige Tweede Kamer.”
Het project heeft ook iets geheimzinnigs. 
Iedereen die meewerkt aan de renovatie moet 
een geheimhoudingsverklaring ondertekenen. 
De kennis van ieder essentieel onderdeel van 
het complex mag om veiligheidsredenen niet 
publiek bekend worden. 

Kostenraming
Net als bij het werk van Rokus zijn ook op het 
Binnenhof planning en kostenraming kwets-
baar. Onlangs werd bekend dat de rekening 
voor het rijk wel eens op zou kunnen lopen 
tot 2 miljard euro en dat de megaklus op z’n 
vroegst pas eind 2028 klaar zal kunnen zijn. 
Dieneke: ,,Veel van het werk is onzichtbaar en 



De Vogelwijk 5 - juli  2024      17

onbekend en technisch soms moeilijk uitvoer-
baar. Na de ontmanteling van de gebouwen 
volgt nader onderzoek en dan komen er steeds 
weer nieuwe gebreken naar voren. Je werkt bo-
vendien deels op een niveau onder het grond-
water en dat vereist dus een goede constructie.”
Rokus: ,,In mijn werk luistert het ook allemaal 
heel nauw. Bij de ontmanteling van boorplat-
forms op zee mag je niets over het hoofd zien. 
Iedere fout brengt enorme kostenverhogingen 
met zich mee. En wat dacht je van de onzekere 
factor van het weer, die ik net al noemde? Op 
volle zee telt dat des te meer. Iedere niet werk-
bare dag kost klauwen met geld.” 
Paardrijden en fietsen
Dieneke en Rokus hebben al een aardige woon-
carrière in Den Haag achter de rug.  voordat 
ze in 2016 met hun kinderen Teun en Sietske, 
inmiddels 14 en 17 jaar, verhuisden naar hun 
huidige woning aan de Boomkruiperlaan. 
,,We hebben in de Galvanistraat gewoond en 
in het Zeeheldenkwartier, in de Jacob van der 
Doesstraat. In de Boomkruiperlaan zijn we 
door de buurt fantastisch onthaald. Dat voelde 
als thuiskomen. Het is hier nog steeds  heel 
leuk.”
Twee hobby’s van het duo springen er uit. 
Dieneke is een fanatiek paardrijdster en Rokus 
een nog fanatiekere fietser. Als het even kan 
zit Dieneke op de rug van een edele viervoeter. 
Als daar een reis aan voorafgaat, ziet ze er he-

lemáál een uitdaging in. Paardrijden in bijvoor-
beeld Ierland of Namibië, maar ook elders in 
Nederland, ze kan er geen genoeg van krijgen.
Rokus vind je veel op de racefiets. Naast zijn 
woon-werkverkeer op de fiets naar Leiden haalt 
hij ook in het weekend de Canyon regelmatig 
van stal. Hij draait zijn hand niet om voor zo'n 
13.000 kilometer per jaar. Gelukkig is er de app 
Strava, waarin je leuke routes kunt plannen. 
,,In  het begin deed ik niet anders dan heen 
een terug door de duinen naar Noordwijk. Ik 
heb een slecht ontwikkeld oriëntatievermogen, 
maar met Strava kom ik nu overal.” 

Trouw
Beiden zijn trouw aan het bedrijf waar ze wer-
ken. Zowel Dieneke als Rokus werken inmid-
dels al 25 jaar bij de werkgever waar ze ooit 
begonnen. ,,Ik werk bij een groot bedrijf en er 
zijn iedere keer weer tal van ontwikkelmoge-
lijkheden”, zegt Rokus. Ook Dieneke ziet bij 
Arcadis nog voldoende perspectief. Ze weet in-
middels al wat haar volgende droomklus zou 
kunnen zijn. ,,Ik weet dat er in Den Haag nóg 
een prachtig historisch pand staat dat om re-
novatie en aanpassing aan deze tijd vraagt. Dat 
zou een mooie vervolgopdracht zijn.”

Dieneke werkt mee aan het grootscheepse restauratie- 
en renovatieproject voor het Binnenhof en de 

omringende bebouwing
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Anderhalf jaar geleden vroeg Tennispark Hout 
rust bij de gemeente een vergunning aan om 
drie outdoorpadelbanen te laten aanleggen op 
de plek waar nu nog met zand bedekte speel
veldjes voor beachvolleybal liggen. Die ver
gunning werd in mei 2023 verleend.
De bewoners van het aangrenzende flatcom
plex, verenigd in de Leefcommissie Klein Hout
rust, kwamen hiertegen in het geweer. Ze zijn 
op zich niet tegen padelbanen, maar vinden 
dat die overdekt zouden moeten zijn. Vanuit 
het gemeentelijk apparaat kregen zij te horen 
dat volgens Tennispark Houtrust alleen de be
woners van het aanpalende vrijstaande huis 
Laan van Poot 40 last van de padelbanen zou
den kunnen ondervinden, maar dat die bewo
ners desondanks positief tegenover het padel
plan stonden. 
Dit bleek echter een foute voorstelling van 
zaken te zijn geweest. De bewoners in kwes

tie hadden wel degelijk bezwaren. Bovendien 
maakte de Leefcommissie Klein Houtrust aan 
de gemeente duidelijk dat ten onrechte in het 
geheel geen rekening was gehouden met de 
overlast voor de flatbewoners. De gemeente 
beloofde vervolgens een geluidsrapport te zul
len laten opstellen door de Omgevingsdienst 
Haaglanden.

Geluidsscherm
Tot verbazing van de flatbewoners werd op 
13 juni j.l. bekend dat er bij de gemeente een 
omgevingsvergunning was aangevraagd voor 
het bouwen van een geluidwerend scherm 
van 5.25 meter hoog aan de zuidwestkant van 
de beoogde padelbanen, ter ‘bescherming’ 
van voornoemd pand aan de Laan van Poot. 
Verder werd de flatbewoners meegedeeld dat 
– ter tegemoetkoming aan hun bezwaren – de 
speeltijden voor de padelbanen beperkt zouden 
worden tot de periode tussen 07.00 en 19.00 
uur. Er zou dus niet ’s avonds mogen worden 
gespeeld. Bovendien zouden in genoemde 
periode twee banen maximaal 7,5 uur mogen 
worden gebruikt en de derde baan, die in de 
‘luwte’ van de squashhal ligt, maximaal 10 uur.        

,,Helaas wordt met die geluidswal alleen re
kening gehouden met het huis aan de Laan 
van Poot en niet met de flats. Bovendien 
betwijfelen wij of het bij ‘spelen overdag’ 
blijft’’, zeggen Marianne van Baaren en Teddie 

Bewoners Houtrustflats blijven
gekant tegen komst padelbanen 

Door Dick van Rietschoten

Bewoners van de Houtrustflats en met name van het complex Klein Houtrust 
blijven zich verzetten tegen het plan om drie outdoor-padelbanen aan te leggen 
op het aangrenzende tennispark. De racketsport padel staat erom bekend veel 

geluidsoverlast te produceren. Het bouwen van een geluidwerend scherm zal geen 
verbetering brengen, zo wordt gevreesd.    

Het vrijstaande huis bij het tennispark
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Muffels van de Leefcommissie Klein Houtrust. 
,,Tennispark Houtrust heeft steeds betoogd dat 
de padelbanen nodig zijn voor de bedrijfsvoe
ring. Men hoopt hiermee nieuwe leden aan te 
trekken. Maar met alleen de mogelijkheid om 
overdag padel te spelen, zullen er niet genoeg 
nieuwe leden bij komen. Dan zul je zien dat er 

al vrij snel een aanvraag zal worden gedaan om 
ook te mogen spelen in de avonduren. We heb
ben ook al slechte ervaringen met de lichtmas
ten in het tennispark. Volgens het tennispark 
gaan die altijd om 23.00 uur uit, maar in de 
praktijk blijven ze vaak de hele of halve nacht 
branden.’’

Op 4 juli jongstleden is de Stichting Wijkbelang 
Segbroek opgericht. Deze stichting verenigt wijk-
bewoners in het stadsdeel Segbroek, waaronder 
de Vogelwijk, die bezorgd zijn over de door de 
gemeente geplande grootschalige opvang in het 
voormalig Haga-ziekenhuis.
 
De stichting is niet tegen opvang van sociaal 
zwakkeren. De stichting onderschrijft dat ook van 
Segbroek verwacht mag worden dat een maat-
schappelijke bijdrage wordt geleverd. De stichting 
wil echter wel de sociale cohesie behouden en de 
leefbaarheid en veiligheid waarborgen. Met de 
plannen van de gemeente om een opvang te reali-
seren voor zo’n 750 personen staan sociale cohe-
sie, leefbaarheid en veiligheid ernstig onder druk.
 
Volgens de stichting is proportionaliteit en even-
redigheid nodig. In de plannen van de gemeente 
ontbreken die. De stichting hecht aan kleinscha-
ligheid, beperkte tijdsduur, geringe aantallen en 
afwezigheid dan wel minimalisering van overlast 
en impact op de leefbaarheid en veiligheid.
 
Om de doelen van de stichting te bereiken, zijn 
financiële middelen nodig. Het is bij het nastre-
ven van de doelen van de stichting helaas ook 
noodzakelijk dat het treffen van juridische maat-
regelen niet geschuwd wordt. Op 10 juli is al een 
kort geding gevoerd om inspraak en participatie 
af te dwingen. Die vordering is helaas afgewezen, 
mede omdat het raadsbesluit van 11 juli 2024 
enkel goedkeuring op de begroting zou betref-
fen. Gezien het verhandelde tijdens de voorbe-
reidende commissievergadering van 4 juli en de 

Stichting Wijkbelang Segbroek vraagt
steun voor strijd tegen opvangplan

raadsvergadering van 11 juli zelf blijkt de realiteit 
echter weerbarstiger.
 
De stichting kan niet leunen op lidmaatschaps-
gelden of financiële bijdragen van bestaande 
wijk- of bewonersverenigingen. Zij is immers net 
opgericht en van bestaande wijk- en bewoners-
verenigingen kan niet verwacht worden dat zij de 
door de stichting benodigde financiële middelen 
ter beschikking stellen. Daarmee zouden zij een 
kant kiezen waar niet de volledige achterban ach-
ter staat. Mede met het oog daarop is het een uit-
komst dat de stichting is opgericht.
 
Graag roepen wij u op om de stichting financieel 
te ondersteunen. Geef, en geef graag gul, omdat 
voorzien is dat het benodigde budget om de 
doelen van de stichting te bereiken omvangrijk 
is. Daarbij willen we verduidelijken dat alle werk-
zaamheden en taken door de stichting op vrijwil-
lige basis worden uitgevoerd en de gelden 100% 
worden ingezet voor reële kosten van de stichting. 
Wij zullen de donateurs dan ook jaarlijks van een 
financieel plan voorzien.
 
De stichting ontvangt graag alle donaties op de 
volgende tijdelijke bankrekening:
Rekeninghouder: M.E. Goldbach (penningmeester)
Rekening (IBAN): NL50 BUNQ 2121 5312 70.
 
NB: Ontvangen donaties worden z.s.m. overgeboekt 
op een aangevraagde bankrekening van de stichting.

Contact: info@stichtingwijkbelangsegbroek.nl
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Het gemis aan een secretaris werd ter verga-
dering duidelijk zichtbaar, want er waren geen 
vergaderstukken en ook geen notulen van de 
vorige bijeenkomst. Het ontbrak overigens 
eveneens aan een financieel overzicht over 
2023. Ondanks deze handicaps kon voorzitter 
Lodewijk de Haes de vergadering, bijgewoond 
door zo’n vijftig belangstellenden, pas om 
22.30 uur afhameren. Dat kwam vooral door-
dat over bepaalde onderwerpen moeilijk een 
ei kon worden gelegd. Individueel belang won 
het in tijd vaak boven algemeen belang. Voor 
het bestuur van een vereniging is het ondoen-
lijk om voor elke stap mandaat te vragen aan 
de leden. Naar bevind van zaken handelen en 
verantwoording afleggen in de algemene ver-
gadering is het meest gepast. Maar dat werkt 
niet altijd soepel, zo bleek ook hier. 

Redmar Wolf
Aan het begin van de vergadering werd 
nog even stilgestaan bij het vertrek van 
Redmar Wolf als voorzitter, eind vorig jaar. 
Stadsdeelwethouder Robert van Asten was 
speciaal naar de bijeenkomst gekomen om 
Redmar te prijzen vanwege diens inzet voor 
de publieke zaak. ,,Hij had goed oog voor het 
algemeen belang. Ook over moeilijke zaken 
was constructief overleg mogelijk,’’ aldus Van 
Asten. Hij overhandigde de oud-voorzitter een 
tasje met inhoud en een boeket bloemen. Ook 

Lodewijk de Haes sprak lovend over het werk 
van zijn voorganger, die sinds 2016 aan het 
roer van de wijkvereniging heeft gestaan. Hij 
somde een paar memorabele momenten op. 
Bestuurslid Paul Lohmann nam op zijn beurt 
het woord om lof en dank uit te spreken aan 
het adres van Rutger van Hoogstraten en Paul 
Schlotter, die zich een lange reeks van jaren 
als respectievelijk voorzitter en secretaris heb-
ben ingezet voor Vogelwijk Energie(k), dat 
onlangs zijn 15-jarig bestaan vierde. Ook zij 
ontvingen een  bloemetje.

Winteropvang daklozen
Bestuurslid Ilonka Sillevis Smitt prees 
zich gelukkig met de evenementen die de 
Activiteitencommissie van de wijkvereniging 
ontplooit. Ze blikte terug op het functioneren 
van de Winteropvang voor daklozen in het 
voormalige Juliana Kinderziekenhuis. De lo-
catie is begin juni weer ontruimd en komende 
winter wordt de opvang waarschijnlijk weer 
voorgezet omdat er nog steeds geen concrete 
sloop- en bouwplannen voor het ziekenhuis-
terrein zijn en de gemeente nog geen perma-
nente winteropvanglocatie heeft. 
Een wijkbewoner in de directe nabijheid van 
de opvang zei de gang van zaken te betreu-
ren. ,,Van een opvangvoorziening voor een 
bepaalde tijd lijkt het nu te verschuiven naar 
een voorziening voor onbepaalde tijd. Als 

Bestuur wijkvereniging zoekt
tal van nieuwe vrijwilligers 

Door Sjaak Blom

Vogelwijkers met hart voor de wijk en bereid om vrijwillig iets voor de wijkvereniging 
te doen, opgelet! Er wordt naar u gezocht! Tijdens de laatstgehouden algemene 
vergadering van de wijkvereniging op maandagavond 27 mei in de voormalige 

Toneelloods aan de Laan van Poot werden maar liefst vier commissies in het leven 
geroepen om actuele ontwikkelingen te volgen. Voor al deze clubjes zoekt het bestuur 

bemensing. Bovendien is nog altijd de functie van secretaris in het bestuur vacant.
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direct aanwonende heb ik daar grote moeite 
mee. Sommigen vertonen regelmatig onaan-
genaam gedrag en dat is heel confronterend 
voor de bewoners en hun kinderen. Daklozen 
met perspectief op een eigen woning, die de 
afgelopen drie maanden in het pand hebben 
verbleven, zijn in deze buurt beter op hun 
plek.” Ilonka deelde mee dat er plannen zijn 
om aan de andere zijde van het vroegere zie-
kenhuiscomplex een ingang voor de daklo-
zenopvang te maken. Dat zou de overlast aan 
de Sportlaan moeten verminderen. 

Commissies
Vervolgens kreeg Paul Lohmann het woord. 
Hij installeerde maar liefst vier commissies 
waarvoor hij een oproep deed om die te be-
mensen:
 een commissie ter voorbereiding van het 

plan om over een jaar of zeven op het voor-
malige ziekenhuisterrein een particulier 
woonproject te realiseren (als ‘zelfbou-
wers’, zoals ook is gebeurd bij het apparte-
mentencomplex Hellasduin bij Sportpark 
Laan van Poot)

 een commissie die zich bezig houdt met 
de toekomst van de Toneelloods. Zij moet 
nagaan wat de mogelijkheden en onmoge-
lijkheden zijn voor een toekomstig gebruik 
van de loods. Ook een sloop-optie kan 
daarin worden meegenomen. 

 een commissie die zich buigt over het ge-
meentelijk plan om op het handbalveld bij 
de atletiekbaan gedurende tien jaar een 
turnhal neer te zetten. Deze tijdelijke ac-

commodatie vervangt een turnhal aan de 
Groen van Prinstererlaan, die plaats moet 
maken voor de bouw van een supersporthal 
met twee etages.

 een commissie die ontwikkelingen langs de 
kust in de gaten houdt (zoals paviljoens op 
het Zuiderstrand die ook ’s winters mogen 
blijven staan, maar ook de wateroverlast in 
Vogelwijk-kelders) en daarover meepraat.    

Paul Lohmann deelde mee dat al bijna 320 
wijkbewoners de afgelopen maanden hebben 
aangegeven dat ze belangstelling hebben om 
deel te nemen in een particulier woonproject 
op het vroegere ziekenhuisterrein. Een com-
missie zou namens de Vogelwijk en de groep 
belangstellenden in overleg met de gemeente 
zo’n plan moeten opstellen. Zolang er nog 
geen concrete woningbouwplannen voor het 
gebied zijn, wil de gemeente het vroegere 
ziekenhuiscomplex gebruiken voor tijdelijke 
huisvesting van diverse doelgroepen. 

(Noot van de redactie: Enkele dagen na deze 
vergadering werd bekend dat de gemeente het 
complex in afwachting van sloop en nieuwbouw 
geschikt wil maken voor de opvang van asielzoe-
kers, statushouders, studenten, tijdelijk dakloze 
gezinnen en jongeren die in een ‘zorgtraject’ 
hebben gezeten en inmiddels zelfstandig kun-
nen gaan wonen. De vleugel waarin het Juliana 
Kinderziekenhuis was gevestigd, zal volgens dit 
plan evenals de afgelopen jaren ’s winters als op-
vangplek voor dakloze personen blijven dienen. 
Inmiddels is Ilonka Sillevis Smitt na de commo-
tie die over het plan ontstond afgetreden wegens 
de vele negatieve reacties).

Wilt u zitting nemen in een van 
bovenstaande commissies? 

Meld u dan snel aan bij het bestuur 
via een e-mail naar 

bestuur@vogelwijkdenhaag.nl
Op de handbalvelden van Hellas bij de atletiekbaan 
zou een tijdelijke turnhal moeten komen te staan

mailto:bestuur@vogelwijkdenhaag.nl
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Verliesgevend jaar
Andere actualiteiten die Paul aanstipte waren 
de plannen voor de aanleg van padelbanen bij 
Houtrust, de vernieuwing van het erfpachtbe-
leid, het verkeersveiliger maken van het smalle 
gedeelte van de Sportlaan en de aanpassingen 
in het wegprofiel die in de Goudenregenstraat 
en Duindorp nodig zijn door de komst van 
nieuwe trams over drie á vier jaar. Allemaal 
zaken waarover op niet al te lange termijn dui-
delijkheid zal komen. Op de website van de 
wijkvereniging (www.vogelijkdenhaag.nl) en 
uiteraard in het wijkblad kunt u het nieuws 
daarover op de voet volgen.

Ten slotte nam penningmeester Adam Braith-
waite het woord. Het was een beetje moeilijk 
praten over zaken die (nog) niet op papier 
stonden of anderszins zichtbaar waren. Het 
jaar 2023 was in elk geval voor de wijkver-
eniging een verliesgevend jaar, vooral door 
de kosten vanwege het grote feest ter viering 
van het 105-jarig bestaan van de wijk. De ver-
eniging is vorig jaar zo’n 2700 euro armer 
geworden, maar de reserve kan het hebben. 
Er resteert nog een buffer van 110.000 euro. 
Het bestuur staat daarom zeer welwillend te-
genover (de financiering van) initiatieven die 
de samenhang in de wijk verbeteren. De kas-
commissie, bestaande uit Hans Elders en Flip 
Petri, had haar onderzoek naar de financiën 
weliswaar nog niet helemaal afgerond, maar 
een fiat in de richting van de penningmeester 
zou niet lang op zich laten wachten.

De vergadering ging ten slotte unaniem ak-
koord met het bestuursvoorstel om de leden-
administratie en financiële administratie te 
automatiseren. Wanneer dat zal plaatsvinden 
is nog niet bekend.

Dringende oproep: Wie wil advertentiebeheerder 
voor het wijkblad worden? Meld u aan via een 
mail naar penningmeester@vogelwijkdenhaag.nl

Muurkunstwandeling in 
Scheveningen 

Onder leiding van gids Jan Kuiper maakte 
een groep Vogelwijkbewoners op 5 juli 
een wandeling door oud Scheveningen, 
waarbij circa 25 muurschilderingen en 
gedichten werden bewonderd. Jan leidde 
de groep door verrassende straatjes en 
langs werken van bekende kunstenaars 
als Kees van der Vlies, Cor Wakum, Sandra 
Thie en vele anderen. De straatkunst op 
Scheveningen ontstond enkele jaren gele-
den met het doel het stoppen en voorko-
men van vervuiling van de leefomgeving 
door graffiti en andere oorzaken. Muren 
werden beschilderd in samenspraak met 
de bevolking. Deze ode aan het visserij-
verleden is inmiddels cultureel erfgoed. 
In heel Scheveningen zijn momenteel al 
meer dan 100 muren beschilderd. Op de 
foto de groep bij een afbeelding van vroe-
gere bomschuiten, die op het strand wer-
den getrokken in de tijd dat er nog geen 
haven was. Voor deze muurschildering 
van studio Artdrenaline, te zien op de hoek 
van de Vijzelstraat en Sleepnetstraat, wer-
den ruim 200 spuitbussen verf gebruikt.

http://www.vogelijkdenhaag.nl
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Neem deel in het ‘zonneplatform’
op het dak van sporthal Houtrust 
Na enkele jaren van voorbereiding worden er 
binnenkort mede namens Vogelwijk Ener
gie(k) 528 zonnepanelen geplaatst op het dak 
van Sporthal Houtrust aan het begin van de 
Laan van Poot. Ze kunnen worden aangeschaft 
door mensen die interesse hebben in zonnepa
nelen, maar ze niet op hun eigen dak kunnen 
of willen leggen. Zo kun je toch zelf duurzame 
stroom opwekken in je eigen buurt en de voor
delen daarvan op je bankrekening terugzien. 
Interesse? Het instapbedrag is slechts 100 
euro. Ruim een derde van het beoogde aantal 
panelen is al gereserveerd, dus wees er snel bij 
om je ook aan te melden als deelnemer aan dit 
zonnedakproject.

Derde zonnedak
Vogelwijk Energie(k) heeft eerder al twee zon
nedaken ontwikkeld. Er liggen 92 panelen op 
het dak van de Montessorischool aan de Laan 
van Poot en 185 op het dak van de Europese 
School ter hoogte van de Houtrustbrug. We 
zijn blij dat er nu een derde zonnedak bij komt. 
De afgelopen jaren kregen we geregeld vragen 
van wijkgenoten of er in de bestaande projec
ten nog panelen beschikbaar kwamen.

Het nieuwe project ‘Zonnedak Sporthal Hout
rust’ is een samenwerking van Vogelwijk 
Energie(k) met de coöperaties Zon op World 
Forum (Statenkwartier) en Haags Opgewekt (Re
gen tessekwartier). Eigendom en exploitatie zul
len worden ondergebracht bij Haags Opgewekt. 
Iedereen in onze wijk (met postcode 2566) en 
de postcodegebieden daar omheen kan zich 
aanmelden voor deelname aan het nieuwe pro
ject. Als deelnemer profiteer je van subsidie 
van de rijksoverheid (via de Subsidieregeling 
Coöperatieve Energieopwekking – SCE). 
Dankzij deze regeling ontvang je, als de ener
gieprijs laag is, een gegarandeerd bedrag voor 
de opgewekte energie. Als de marktprijs hoger 
is, ontvang je meer en maak je dus meer ren
dement. 
Je kunt nu alvast vrijblijvend je belangstelling 
registreren met een indicatie van de beoogde 
deelname. Te zijner tijd wordt er dan contact 
met je opgenomen voor de definitieve inschrij
ving. 

Voor meer informatie en (vrijblijvend) aanmel
den, zie www.haagsopgewekt.nl/houtrust. 

                                       Nieuwsflitsen
    www.vogelwijkenergiek.nl  -  info@vogelwijkenergiek.nl

http://www.haagsopgewekt.nl/houtrust
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Op weg met Vogelwijk deelauto’s
Misschien zag je eerder al de oproep in dit blad: 
er begint een nieuw project voor deelauto’s in 
de Vogelwijk. Vanuit Vogelwijk Energie(k) 
steunen we dit soort initiatieven graag. De initi-
atiefnemers zoeken nog meer geïnteresseerde 
wijkbewoners. Inmiddels hebben 15 huishou-
dens uit de wijk al interesse getoond. Een mooi 
begin! Hoe werkt het? 
Veel  deelauto-initiatieven werken met lease-
auto’s (bijvoorbeeld Kia e-Niro, Tesla model 3, 
Renault Zoe). Andere constructies zijn ook mo-
gelijk. Alle keuzes worden binnen de deelne-
merscoöperatie in onderling overleg gemaakt. 
Je opent de auto met een makkelijke app.
Voor het gebruik van de auto betaal je een vast 
bedrag per maand. Daarna betaal je per kilo-
meter en voor de tijd dat je de auto gebruikt.  
Meer informatie over hoe een deelauto-coöpe-
ratie werkt, is hier vinden: 
https://wijzijndeel.nl/ en 
https://www.onzeauto.com. 
Er zijn verschillende voorbeelden in Den Haag. 
Zo delen in de Bomenbuurt ca. 90 mensen 
samen 11 auto’s.

Autodelen levert verschillende voordelen op:
+  Je rijdt goedkoper dan met een eigen (2e) 

auto
+ Je hebt geen last van betaald parkeren
+  Je rijdt elektrisch (goed voor klimaat en 

luchtkwaliteit)
+ Je krijgt meer ruimte in de buurt 

De komende maanden kunnen meer buurtge-
noten zich melden om mee te doen aan het 
Vogelwijk deelauto-initiatief. Hoe meer aan-
meldingen, hoe goedkoper het voor iedereen 
wordt, en hoe meer auto’s er voor de wijk be-
schikbaar kunnen komen. Doe je mee, wil je 
meer weten, of wil je meehelpen? Je bent van 
harte welkom. Stuur een mail naar:
deelautovogelwijk@gmail.com
In oktober wordt een (digitale) informatie-
bijeenkomst gepland. 

Gluren bij groene buren
Op 29 juni stelden enkele energiecoaches 
en een bestuurslid van Vogelwijk Energie(k) 
hun huis open. Dat deden ze om stadgeno-
ten kennis te laten maken met kansen voor 
verduurzaming voor woningeigenaren. De 
gesprekken gingen bijvoorbeeld over isolatie 
van enkelsteensgevels, over ventilatie voor als 
je huis steeds meer luchtdicht wordt, over de 
installatie en het gebruik van warmtepompen, 
etc. Vaak werden de gesprekken een soort 
coach gesprek: wat kan ik in mijn huis doen 
om (meer) energie te besparen?

Misschien zit je ook wel eens met vragen 
over mogelijke verduurzaming van je huis. 
Vraag dan om hulp aan een van onze energie-
coaches. Zij kunnen helpen om een plan te 
maken. Het advies is gratis en vrijblijvend. Je 
kunt bij Duurzaam Den Haag gegevens achter 
laten, bijvoorbeeld door de bijgaande QR-code 
te scannen met de telefoon. 

  

                                       Nieuwsflitsen
    www.vogelwijkenergiek.nl  -  info@vogelwijkenergiek.nl

https://wijzijndeel.nl/
https://www.onzeauto.com/
mailto:deelautovogelwijk@gmail.com
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Samen filmklassiekers kijken 
Woensdag 24 juli 15.30 uur: Das Boot
bij Flip Petri, IJsvogelplein 2.
,,We zijn dit filmseizoen (het eerste) be-
gonnen met een van mijn favoriete films, 
namelijk Mon Oncle van Tati’’, aldus ‘film-
operateur’ Flip Petri. ,,Ik wil dit seizoen be-
eindigen met een andere favoriet, te weten 
Das Boot. En dan de nieuwe technologisch 
geremasterde versie op basis van de ori-
ginele Duitse tv-serie. Deze film gaat over 
de Duitse onderzeeër U-96 in de Tweede 
Wereldoorlog en zijn bemanning die vecht 
tegen de oneindige claustrofobische verve-
ling op zee, die plaats maakt voor doods-
angst bij confrontaties met de vijand.’’
,,De film is voor een belangrijk gedeelte 
opgenomen binnen de nagebouwde on-
derzeeër. Dit was op zich was al een hele 
prestatie omdat er toen (1981) nog geen 
geminimaliseerde camera’s waren. Het feit 
dat deze, nota bene in het Duits opgeno-
men, film internationaal een groot succes 
werd is wellicht mede te verklaren door de 
intens doorleefde anti-oorlogsboodschap 
die erin zit. Een ‘probleem’ is wel dat deze 
film ca. 5 uur duurt. Ik wil dan ook om 15.30 
uur beginnen en halverwege gaan rijsttafe-
len op basis van door ieder meegebrachte 
ingrediënten. Ik verzoek dan ook om bij uw 
aanmelding te vermelden welk gerecht u 
voornemens bent mee te nemen. Als u geen 
keukenprins of -prinses bent is het mee-
nemen van een kant-en-klaargerecht ook 
prima.’’ 
Als dit blad nog tijdig bij u in de bus is ge-
vallen, kunt u zich nog even snel aanmel-
den via een telefoontje naar Flip Petri: 06-
22711850.
Na de zomervakantie gaan we verder met 

TIPS              van de Activiteitencommissie Vogelwijk

Samenwerking van VVE’s Sportlaan:
in september nieuwe bijeenkomst

Een van de lastigste kwesties in de gebouwde 
omgeving is het verduurzamen van VVE’s. 
En daar zijn er heel wat van in de Vogelwijk, 
bijvoorbeeld in de flats langs de Sportlaan. 
Mede op initiatief van Vogelwijk Energie(k) 
zijn de VVE’s daar met elkaar in gesprek over 
samenwerking bij het verduurzamen van de 
flatcomplexen. Doel is om samen te werken 
en van elkaar te leren: welke VVE heeft al 
veel voor elkaar gekregen, hoe hebben ze dat 
samen gedaan en hoe is het gefinancierd? Er 
wordt kennis gedeeld en collectieve opties 
worden verkend (bijvoorbeeld onderzoeken 
naar de haalbaarheid van een warmtenet).

Een kleine initiatiefgroep werkt aan een ver-
volg voor deze VVE-samenwerking. In sep-
tember is een nieuwe bijeenkomst gepland 
waar verdere inspiratie kan worden opge-
daan. 

Wil je meer weten of meepraten, neem dan 
contact op met info@vogelwijkenergiek.nl 
of kijk op onze website www.vogelwijkener-
giek.nl onder het hoofdstuk ‘Ervaringen’. 

mailto:info@vogelwijkenergiek.nl
http://www.vogelwijkenergiek.nl
http://www.vogelwijkenergiek.nl
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              van de Activiteitencommissie Vogelwijk
als eerste de vertoning van de documentaire 
Hoe mijn school verdween, een film over de op-
komst en ondergang van het Aloysius College 
in het Benoordenhout. 

Muzikale lunch in Brasserij De Laer 
Zondag 4 augustus: Franse Chansons
Aanvang: 13.00 uur  
Gezellig lunchen en af en toe wegdromen bij een 
Frans chanson, ten gehore gebracht door wijk-
genoot Franklin Panhuyzen… dat kan op zondag 
4 augustus in het bekende onderkomen van 
Brasserij De Laer aan de Van Boet zelaerlaan, 
vlakbij de Houtrustbrug. Je krijgt voor € 27,50 
+ 4,00 voor de muziek een heerlijke viergangen 
lunch. Twee voorgerechten, een hoofdgerecht 
(keuze uit 3) en een 
dessert. We schuiven 
gezellig bij elkaar aan 
dus als je alleen komt 
is dat geen probleem. 
En…. bij mooi weer 
zitten we lekker op 
het terras!
Aanmelden: brasserijdelaer@kpnmail.nl 
Graag met vermelding van telefoonnummer.

Workshop ukelele spelen!
Donderdag 15 augustus 15.00–16.30 
in Yvonnes tuin, Papegaailaan 7 
Suzanne Sanders leert ons in 1,5 uur een liedje 
spelen op de ukelele. Het is geen moeilijk in-

strument. Iedereen 
kan het. Na enige 
uitleg en wat oefenen 
spelen we een be-
kend liedje en wil je 
meezingen: dat mag, 
maar hoeft niet. Heb 

je geen ukelele, dan kun je er één bij haar 
huren voor € 5,-. 
Zie ook: www.suzannesandersmusic.com
Deelname aan de workshop is 15 euro pp, 
incl. thee met wat lekkers. 
Maximaal 10 deelnemers. We hebben al twee 
inschrijvingen!
Aanmelden via: 
activiteiten@vogelwijkdenhaag.nl

Koffieochtenden bij Houtrust Tennis
Elke 1e e 3e maandag van de maand drinken 
wijkgenoten koffie met elkaar in het pavil-
joen van tennispark Houtrust aan het begin 
van de Laan van Poot. Schuif gezellig aan en 
klets even bij. Aanvang: 10.30 uur.

Vogelwijk film/theater bezoek app
Deze onlangs ingestelde groepsapp wordt 
steeds groter. Wil je ook aansluiten dan kun 
je je naam en mobiele nummer doorgeven 
aan activiteiten@vogelwijkdenhaag.nl
Het is geheel vrijblijvend en we hopen maan-
delijks met elkaar naar een leuke voorstelling 
te gaan. We houden het simpel. Datum/
tijd/locatie van theater- of bioscoopbezoek 
wordt bekend gemaakt in de app. Suggesties 
en voorstellen zijn welkom. We zien elkaar 
bij de locatie waar ieder zijn eigen kaartje 
koopt. In de pauze en na afloop kunnen we 
nog wat drinken en napraten. 

Vrijdagwandelgroep
Elke vrijdagochtend maakt een groepje 
wijk bewoners een wandeling in de omge-
ving. Wil je meewandelen, meld je dan aan 
via activiteiten@vogelwijkdenhaag.nl met 
vermelding van je 06-nummer.

http://www.suzannesandersmusic.com
mailto:activiteiten@vogelwijkdenhaag.nl
mailto:activiteiten@vogelwijkdenhaag.nl
mailto:activiteiten@vogelwijkdenhaag.nl
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Het bestuur van de wijkvereniging heeft be-
sloten een oriënterend onderzoek te laten in-
stellen naar de mogelijkheden voor hergebruik 
van de oude theaterloods aan de Laan van Poot. 
Bij de laatstgehouden algemene ledenvergade-
ring op 27 mei is de mogelijke toekomst van de 
loods ook aan de orde gekomen. 
De insteek van het onderzoek is om vanuit een 
bredere blik - door een onafhankelijk bureau 
- de planologische, sociologische, culturele, ste-
denbouwkundige en architectonische aspecten 
aan bod te laten komen. Aldus zal een globaal 
beeld moeten ontstaan van verschillende alter-
natieven, variërend tussen sloop en herontwik-
keling. De uitkomst van het onderzoek moet 
een doordacht afwegingskader opleveren aan 
de hand waarvan het bestuur een gefundeerd 
standpunt kan innemen aangaande de toe-
komst van de vroegere ‘Appelloods’.
Vervolgens zal in overleg met de wijkbewoners 
een keuze worden gemaakt voor de toekomst 
van de loods. Mocht sloop daarbij uit de dis-
cussie komen, dan legt het bestuur zich daar-
bij neer. Mocht herontwikkeling als positief 
worden gezien, dan wordt gewerkt naar een 
businessplan om daarmee ook de financiële 
haalbaarheid te kunnen bepalen. Vervolgens 
kunnen verdere keuzes worden gemaakt. Het 
bestuur hecht eraan dat heldere keuzemoge-
lijkheden aan de wijkbewoners worden voorge-

legd, waarbij uiteraard ook rekening gehouden 
wordt met de wensen en belangen van de di-
rect omwonenden.

Gemeente draagt bij
Wethouder Saskia Bruines (o.a. Cultuur, Vast-
goed en Financiën) heeft inmiddels aangege-
ven positief tegenover een onderzoek te staan. 
Ze is bereid de helft van de hieraan verbonden 
kosten bij te dragen. 
Het onderzoek wordt uitgevoerd door het 
hoofdstedelijk bureau Genius Loci Amsterdam, 
dat ervaring heeft met keuzes aangaande (her)
ontwikkeling van bestaand vastgoed. Het bu-
reau was eerder o.m. betrokken bij het CPO-
project Hellasduin. Het onderzoek moet na de 
vakantie afgerond zijn.
De theatergroepen House of Rat en Rabarber 
hebben onlangs als gebruikers van de loods 
een petitie aan het adres van de gemeente op-
gesteld in een poging het gebouw nog in elk 
geval tien jaar te behouden voor cultureel ge-
bruik, theatervoorstellingen en wijkinitiatie-
ven. Alec Martel, zakelijk leider van House of 
Rats, wijst erop dat Den Haag nauwelijks meer 
culturele broedplaatsen heeft. ,,De afgelopen 
tien jaar zijn veel broedplaatsen en speelplek-
ken verdwenen, zoals het Appeltheater, Theater 
aan de Haven, het Zuiderstrandtheater, De 
Elektriciteitsfabriek en De Regentenkamer. 
Daarom moet deze locatie blijven bestaan’’, 
zegt hij. De loods wordt overigens niet alleen 
gebruikt door jeugdtheater Rabarber en House 
of Rat, maar ook door onder anderen kunste-
naar Theo Jansen met zijn strandbeesten, kun-
stenaar Thijs Ebbe Fokkens, het Hart Theater 
en Zo Kinderopvang.’’
De petitie, die begin juli al bijna 1000 keer was 
ondertekend, is te vinden via de website: 
https://theaterloodsvogelwijk.petities.nl

Onderzoek van start naar mogelijk
hergebruik van de theaterloods

Door Paul Lohmann

https://theaterloodsvogelwijk.petities.nl
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Groen gras in je tuin
Zorg er deze zomer voor dat je 
eigen gras het groenst is en blijft! 
Maai je gras in de zomer zo min 
mogelijk en vooral niet te kort. 
Daarmee voorkom je dat het gras uit-
droogt of gele plekken krijgt. Als sproeien 
nodig is, doe dit dan bij voorkeur vroeg in de 
ochtend of aan het eind van de middag. In de 
volle zon werken waterdruppels als een ver-
grootglas en verbrandt het gras. Bovendien 
verdampt het water snel en trekt lang niet 
alles in de grond. Ook is wat afwisseling in 
je gazon gezond. Onkruid bestaat niet, dus 
laat die aangewaaide plantjes vooral staan en 
groeien!

Maak van je tuin een vogelparadijs
De Vogelwijk is al jarenlang een geliefde stek 
voor vogelaars: het vele groen zorgt het jaar 
rond voor de mooiste vogelconcerten. Wil je 
ook meer vogels in je eigen tuin verwelkomen? 
Met de volgende tips tover je jouw tuin om tot 
een vogelparadijs.
Zorg allereerst voor een tuin met voldoende be-
schutting en variatie in begroeiing. Bloeiende 
planten of bomen en struiken die fruit dragen 
zijn favoriet: de insecten die op bloemen afko-
men vormen een fijne maaltijd en uitgebloeide 
bloemen zorgen voor zaden, die later in het 
jaar op het menu staan. Een lijsterbes bijvoor-
beeld is bij vogels erg populair.

Zomertips voor een groene 
vogeltuin
Door Simone van Putten

Eindelijk zomerzon in de tuin! De hoogste tijd dus voor tips om het eigen gras 
groen te houden, het aantal slakken te beperken en te genieten van een 

divers vogelorkest. En het beste moment van het jaar om je eigen, natuurlijke 
plantenvoeding te maken.

Een andere slimme tip: laat je schut-
ting begroeien door klimplanten, want 
dat kan een fijne rust- of nestelplek 
voor vogels zijn. Ook een minivijver is 

gegarandeerd een vogeltrekker: in het 
ondiepe gedeelte nemen vogels graag een 

bad of slok. Wil je ook na de zomermaanden 
zeker zijn van vogels in de tuin? Ruim dan 
afgevallen bladeren niet op en snoei pas aan 
het eind van de winter. Zo blijft er voldoende 
beschutting en voedsel in de tuin aanwezig. 

De lijsterbes is bij veel vogels geliefd 

Hallo egel, bye-bye slak!
Ze kruipen door de duinen, door je tuin en 
over de stoep. In de media is er de laatste tijd 
al veel over gepubliceerd: er is deze zomer 
geen ontkomen aan de glibberige naaktslak. 
Van schelpjes tot koper en van koffiedrab tot 
bier: de ene na de andere tip belooft verlos-
sing.



De Vogelwijk 5 - juli  2024      31

De beste oplossing? De Groenverleiders zijn 
unaniem: zorg voor voldoende natuurlijke vij-
anden in je tuin. Egels knabbelen wel 40 slak-
ken per nacht weg en ook vogels (zie boven-
staande tips) en kikkers weten wel raad met 
een slak. Een alternatief met een prijskaartje 
vormen aaltjes: kleine wormpjes die van na-
ture in een gezonde bodem aanwezig zijn 
en onder de grond de naaktslak te lijf gaan. 
Je koopt ze in een tuincentrum of online en 
ze zorgen voor een aantal weken slakkenrust. 
Wil je toch experimenteren met een natuur-
lijke buffer? Probeer dan eens wat plukken 
pure schapenwol rondom je geliefde planten: 
slakken hebben er een hekel aan!

Zelf plantenvoeding maken
Met zelfgemaakte natuurlijke plantenvoeding 
doe je de planten in je tuin en de kamerplan-
ten in een pot een groot plezier. En het is 
eenvoudiger dan je denkt. Het belangrijkste 
ingrediënt? Bladgroen van lokale planten, bij-
voorbeeld uit eigen tuin of uit de boomspie-
gels en groenstroken uit de wijk. En hoe meer 
soorten en smaken, hoe beter. Elk blad heeft 
een eigen voedingswaarde en door veel ver-
schillende soorten blad te combineren krijg 
je een rijke voeding. Naast bladeren is alles 
wat je nodig hebt een (schone) glazen pot, een 
weegschaal, wat kaasdoek of keukenpapier en 
wat (biologische) rietsuiker. Volg de onder-
staande stappen en na een paar weken geduld 
is je supervoeding klaar.

Stap 1  Pluk een paar handen vol bladeren en 
weeg hetzelfde gewicht aan rietsuiker af

Stap 2  Snijd de bladeren zo snel mogelijk 
na het plukken in kleine reepjes of stukjes. 
Wassen hoeft niet, erg vieze bladeren kun je 
eventueel afspoelen.

Stap 3  Meng de bladeren met de rietsuiker in 
een pot, totdat deze tot ca. 4/5 gevuld is.

Stap 4  Druk alles goed aan en voeg vervol-
gens nog een dun toplaagje suiker toe.

Stap 5  Sluit de pot af met kaasdoek of keu-

kenpapier, niet met een deksel, want er 
moet lucht kunnen ontsnappen.

Stap 6  Zet de pot op kamertemperatuur en 
zonder direct zonlicht 24 uur weg.

Stap 7  Na 24 uur is het bladmengsel als het 
goed is al geslonken tot zo’n 3/4 van de pot. 
Als dat niet zo is, haal er dan wat van het 
mengsel uit zodat de pot tot driekwart is ge-
vuld.

Stap 8  Na een dag of vijf is de fermentatie 
volop aan de gang en zal er veel vocht in de 
pot zijn ontstaan. Na twee tot drie weken is 
de fermentatie voltooid en kun je de vloei-
stof zeven: je natuurlijke plantenvoeding is 
klaar!

Actie Groen Dak
De Actie Groen Dak die wij het afgelopen 
voorjaar in onze groene wijk op touw hebben 
gezet, is een groot succes geworden. Al zo’n 
80 huishoudens hebben zich de afgelopen 
maanden aangemeld om een dak, aanbouw of 
schuur te vergroenen. En de actie loopt nog 
steeds door.

Heb je zelf een (plat) dak dat wel wat groen 
kan gebruiken? In samenwerking met het 
Haagse bedrijf Groendakspecialist kun-
nen wij daarvoor zorgen. Door samen op te 
trekken, krijgen we met de wijk een groeps-
korting van 10%. Deze korting vullen de 

Groen garagedak van het type ‘inheemse bloemenweide’ 
aan de Nieboerweg, het afgelopen voorjaar aangelegd 

en in mei al uitgegroeid tot een feestelijk plaatje. 
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Groenverleiders aan met een subsidie van 
Hoogheemraadschap Delfland voor klimaat-
adaptatie. Dit alles kan in totaal wel tot 30% 
voordeel opleveren.
Er is nog subsidie voor zo’n 500 m2 groen 
dak beschikbaar. Op = Op.
Meer weten? Mail naar groenverleidersvogel-
wijk@gmail.com voor meer informatie.

Red de plant
Heb je planten waar je afscheid van wilt 
nemen? Gun ze een tweede leven en biedt ze 
aan in de Vogelwijk-appgroep Red de Plant. 
Iedereen een goed gevoel! Je kunt je ook aan-
melden als je alleen wilt adopteren. Stuur een 
mail naar: groenverleidersvogelwijk@gmail.
com voor deelname in de app-groep. Go green!

Over de Groenverleiders
De Groenverleiders Vogelwijk (Bernadette, Britta, Dick, Eva en Simone) zetten zich in voor het 
vergroenen en verduurzamen van tuinen in onze mooie tuinstadwijk en zijn onder andere de 
initiatiefnemers van appgroep Red de Plant. 
Heb je een goed groen idee of wil je meer weten over wat we doen? Je bereikt ons via groenver-
leidersvogelwijk@gmail.com. Ook ideeën en tips ter bevordering van het groen in de wijk zijn 
meer dan wekom.

De mannen van de Groendakspecialist aan het werk

Woensdag 24 juli 15.30 uur: Vertoning film Das Boot, IJsvogelplein 2

Zondag 4 augustus
13.00 uur Muzikale lunch met Franse chansons bij Brasserij De Laer 
(meer info elders in dit blad)

Maandag 5 augustus
10.30 - 12.00 uur: Koffie ochtend  voor wijkbewoners in paviljoen tennis-
park Houtrust

Donderdag 15 augustus
15.00 uur: Workshop ukelele spelen, Papegaailaan 7 (meer info elders 
in dit blad)

Maandag 19 augustus
10.30 - 12.00 uur: Koffie ochtend  voor wijkbewoners in paviljoen tennis-
park Houtrust

Maandag 2 september
10.30 - 12.00 uur: Koffie ochtend  voor wijkbewoners in paviljoen tennis-
park Houtrust

Vogelwijkagenda

mailto:groenverleidersvogelwijk@gmail.com
mailto:groenverleidersvogelwijk@gmail.com
mailto:groenverleidersvogelwijk@gmail.com
mailto:groenverleidersvogelwijk@gmail.com
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Meld je nu aan voor HET

Vogelwijk-
kinderdiscofeEsT 

op 20 september!

Op vrijdagavond 20 september organiseert 
de commissie Kinderactiviteiten onder lei-
ding van Alphons Jacobs namens de wijk-
vereniging een groot kinderdiscofeest in 
Health & SportsClub Westduin bij de atletiek-
baan achter de Nutsschool aan de Laan van 
Poot. Van 19.00 tot 21.00 uur mogen jonge 
wijkbewoners van 7 tot 13 jaar lekker sprin-
gen en dansen op muziek van een disc-
jockey. Daarna kunnen ze nog een poosje 
bijkomen met frisdrank en lekkere snacks. 
Belangrijk: de dansers worden alleen bin-
nengelaten als ze gym- of sportschoenen 
aan hebben. Dit is om te voorkomen dat de 
kwetsbare vloer van de sportruimte wordt 
beschadigd. 
Wie erbij wil zijn, hoeft zich alleen maar 
even aan te melden (met naam en adres) 
door een e-mail te sturen naar:
kinderen@vogelwijkdenhaag.nl
Oproep aan de ouders: Wie mee wil doen 
met de voorbereiding voor dit kinderfeest 
(graag!!) wordt vriendelijk verzocht snel een 
mailtje te sturen naar Alphons Jacobs: 
alphonsjacobs@gmail.com

Haagse Uitvaartbeurs in Museon
Op 7 september wordt in het auditorium van 
het Museon (achter het Kunstmuseum) de 
Haagse Uitvaartbeurs gehouden, georgani-
seerd door Segbroek Uitvaartverzorging en 
de Fa. Kerkhof Uitvaartzorg. Op deze dag kan 
men vrijblijvend kennismaken met tal van be-

drijven en instellingen op het gebied van uit-
vaartverzorging, begraven en cremeren, maar 
ook stervensbegeleiding. Zo kan ieder die dat 
wil zich goed voorbereiden op een toekomstig 
afscheid van het leven. Er zijn ook twee hospi-
ces vertegenwoordigd en vertegenwoordigers 
van een notariskantoor geven desgewenst 
tekst en uitleg over de regeling van nalaten-
schappen. De toegang kosteloos. Muzikale 
ondersteuning is er van het Jazzkwartet 
Nardizz. De Uitvaartbeurs begint om 10.30 
uur en eindigt om 15.30 uur. Zie ook: www.
segbroekuitvaart.nl

Madurodam Manege in Bosjes 
van Pex zoekt extra vrijwilligers
Verstopt tussen het groen in de Bosjes van Pex 
staat de Madurodam Manege, een vertrouwde 
plek voor ruiters met een beperking. Al bijna 
60 jaar komen ruiters, jong en oud, dagelijks 
genieten van het therapeutisch paardrijden. 
Hierbij is het paard de therapeut. De stichting 
is sterk afhankelijk van vrijwilligers. Is dit 
wellicht ook iets voor jou?
Volgend jaar bestaat de Stichting Paardrijden 
Gehandicapten 60 jaar. Deze stichting werd 
opgericht door fysiotherapeut Ien De Mol 
van Otterloo – Glastra van Loon, die in 2016 
op 90-jarige leeftijd overleed. In Engeland 
kwam zij met therapeutisch paardrijden voor 
gehandicapten in aanraking. Zoiets wilde ze 
in Den Haag ook beginnen. Mede met hulp 
van de Koninklijke Stallen begon haar stich-
ting met een paar pony’s haar wens te verwe-
zenlijken, maar in 1967 maakte de Stichting 
Miniatuurstad Madurodam met een gift de 
bouw van een eigen manege in de Bosjes van 
Pex mogelijk. Met een team van vijf instruc-
teurs en zo’n 125 vrijwilligers komen nu da-

   KortOm
  Korte  ber ichten en aankondiging van evenementen in de buurt

mailto:kinderen@vogelwijkdenhaag.nl
mailto:alphonsjacobs@gmail.com
http://www.segbroekuitvaart.nl
http://www.segbroekuitvaart.nl
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gelijks ruiters genieten van het contact met de 
paarden en het rijden in de binnenmanege of 
buiten in de Bosjes.  
De huidige bestuursvoorzitter Bert Wassenaar 
ziet graag nog meer vrijwilligers komen. ,,Je 
hoeft geen ervaring te hebben met paarden. 
Dat is wel makkelijk, maar er is altijd wel 
iets te doen, zelfs al is het voor twee uur per 
week.’’ Geïnteresseerden vanaf 18 jaar kun-
nen zich aanmelden via de website www. 
madurodammanege.nl (Kijk onder het hoofd-
stuk ‘Vrijwilligers’)
Ook zoekt het bestuur versterking voor de 
eigen gelederen, zoals een bestuurslid voor de 
portefeuille Personeelszaken. Hiervoor kun-
nen gegadigden een mail sturen naar Julie@
madurodammanege.nl

Cursussen kunstgeschiedenis in de
Vogelwijk vanaf eind september
Vanaf 25 september aanstaande is het weer 
mogelijk om midden in de Vogelwijk twee 
cursussen kunstgeschiedenis te volgen. De 
afgelopen jaren heeft kunsthistorica Saskia 
Gras een aantal van deze cursussen verzorgd. 
Dit jaar doet haar vakzuster drs. Alexandra 
Oostdijk dit op basis van door Saskia samen-
gesteld materiaal. Het gaat om twee verschil-
lende cursussen, op respectievelijk woensdag- 
en donderdagochtend. 
De woensdagcursus Capita Selecta 1900-1945 
begint op 25 september (10.00 - 11.45 uur) en 
eindigt op 20 november. 
De donderdagcursus Meesterwerken dicht bij 
huis begint op 26 september (10.00-11.45 uur) 
en eindigt op 21 november. 
Bij de Capita Selecta uit de eerste helft van de vo-
rige eeuw komen onder meer aan bod: Jugend-
stil, Industriële vormgeving (o.a. Gispen), kun-

stenaars in vooroorlogs Den Haag, Picasso, 
Miró, de kunstenaarsgroep Der Blaue Reiter en 
de kunst- en architectuurstroming Bauhaus.
In de acht lessen over Meesterwerken dicht bij 
huis wordt stilgestaan bij de vaste collecties en 
het verzamelbeleid van musea in Den Haag, 
Leiden, Schiedam, Rotterdam, Amsterdam en 
Utrecht. De topstukken van de verschillende 
musea worden in samenhang met de algehele 
kunstgeschiedenis behandeld. Actuele ten-
toonstellingen komen eveneens aan de orde. 

Voor beide cursussen geldt: wie een keer niet 
in de gelegenheid is om een les bij te wonen, 
kan het cursusmateriaal altijd digitaal thuis 
ontvangen. De kosten per cursus bedragen 140 
euro, inclusief syllabus. 
Aanmelden of meer informatie kan door mid-
del van een mail naar saskiagras@hccnet.nl of 
via tel. 070-4481054 (inspreken via antwoord-
apparaat).
Zie ook: www.wijzerinkunstgeschiedenis.nl

http://www.madurodammanege.nl
http://www.madurodammanege.nl
mailto:Julie@madurodammanege.nl
mailto:Julie@madurodammanege.nl
mailto:saskiagras@hccnet.nl
http://www.wijzerinkunstgeschiedenis.nl


De Vogelwijk 5 - juli  2024      37

Het weekend van 25 en 26 mei stond voor de 
Haagse KustZeilVereniging (HKZV) in het 
teken van feest en nostalgie. De vereniging, 
die precies vijftig jaar geleden door enthousi-
aste catamaranzeilers werd opgericht, vierde 
haar gouden jubileum met een bijzondere re-
unie. Meer dan 125 huidige leden, oud-leden 
en voormalige voorzitters kwamen samen om 
terug te blikken op een halve eeuw vol zeilple-
zier en om te toosten op de toekomst.
De festiviteiten vonden plaats in en rond het 
clubhuis op het Zuiderstrand, waar de zeil-
vereniging sinds jaar en dag haar thuisbasis 
heeft. In de reeks jubileumtoespraken werden 
tal van herinneringen en anekdotes gedeeld. 
Oud-voorzitters spraken met trots over de ge-
schiedenis en de ontwikkelingen van de ver-
eniging. ,,De oprichting  van de HKZV en de 
clubsfeer van destijds staan me nog vers in 
het geheugen. Ik zie die sfeer ook vandaag de 

dag nog terug. Het doet me veel genoegen dat 
dit niet is veranderd. Zeilers blijven zeilers’’, 
aldus Mechelien van Gaalen, de vrouw die in 
1974 de eerste voorzitter van HKZV werd.
Na een feestelijke toost werd een speciaal ver-
vaardigde lustrumvlag onthuld en gehesen en 
vervolgens was er tijd voor ontspanning en 
gezelligheid. Onder het genot van hapjes en 
drankjes werden oude vriendschappen her-
nieuwd en nieuwe banden gesmeed.
In het clubhuis was ook een uitgebreide foto-
tentoonstelling te zien, die de hoogtepunten 
van de afgelopen vijf decennia illustreerde, 
van de eerste zeilwedstrijden tot de meest re-
cente clubkampioenschappen. 

Haagse KustZeilVereniging 
vierde 50-jarig jubileum 

Foto: C
hannah B

randsem
a

Interesse in lid worden van de HKZV? 
Stuur dan een bericht naar info@hkzv.nl of 

kijk op www.hkzv.nl

http://www.hkzv.nl
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SCHOONMAAKHULP - Onze hardwerkende 
en betrouwbare schoonmaakster heeft weer 
wat tijd over. Voor referenties kunt u bellen 06-
55876598 (Mechteld Abbink)

OPPAS GEZOCHT - Per 1 augustus of eind au-
gustus (in overleg) zijn wij op zoek naar een 
lieve en leuke oppas voor onze twee kinderen 
van 8 en 10 jaar gedurende één middag per 
week: dinsdag van 15.00 - 18.30. Het gaat er 
onder meer om de kinderen op te halen van 
school en een van hen naar drumles te bren-
gen. Ben of ken jij die oppas ? Dan hoor ik 
graag van je! Tel. 06-10931603. 

SCHOONMAAKHULP - Als u een goede, be-
trouwbare hulp zoekt voor het deskundig on-
derhouden van uw huis, dan kan ik u mijn hulp 
van harte aanbevelen. Voor haar telefoonnum-
mer kunt u mij bereiken op 070-3259080.

PARKEERPLEK TE HUUR - Per 1 augustus te 
huur een overdekte en beveiligde parkeerplek 
in afgesloten privé-garage aan het begin van 
de Laan van Poot, naast het squashcentrum. 
Toegang d.m.v. afstandsbediening. Mail teddie-
muffels@gmail.com of bel 0631001512 voor 
meer informatie.

Plaatsingsvoorwaarden               
Bedrijfsreclame is niet toegestaan, tenzij het 
gaat om cursussen en lessen. Aanbevelingen 
voor huishoudelijke hulp mogen wel, maar al-
leen met vermelding van eigen telefoonnummer 
of mailadres van de referent.
Een advertentie mag maximaal 2x per jaar wor-
den aangeboden. Aanlevering voor de 18e van 
elke maand bij mevr. M. Boutkan, Pauwenlaan 
99, tel. 3684333. E-mail: mhboutkan@planet.nl

          Kwettertjes
 Kleine gratis advertenties over vraag en aanbod, afkomstig  
 van leden van de wijkvereniging

��
Inzoomen

Ik zoom in op de adembenevelende 
geur van de vlinderige blauwe regen

zijn ranken slingeren bevlogen naar het dak

ik zoom in op juichend in de hoogte
springende grassen die door het vele
hemelwater de aarde groen bekleden

ik zoom in om te verdwijnen in
dit beeld om buiten door groen 

en geur de drukte op reis te laten gaan

eenmaal weer binnen zoom ik in
op de vele journaals vol explosies

kinderen onder puin, steden onder water 

zinderende hitte en op onvrede en
oorlog zoekende wereldleiders

beelden die heftig inzoomen op

een web dat hersenen maken en
duizend gedachten op drift jagen 

als een warrelend slingeren van ranken

die in de donkere uren groots als een
mastodont niet klein te krijgen zijn

vastgeklemd als kleefstof

ik probeer uit te zoomen voor een nachtrust

Olga Millenaar
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Politie
Alarmnummer bij acute nood, levensgevaar of 
brand: 112
Algemeen politienummer: 0900-8844

Politiebureau Segbroek, Fahrenheitstraat 192. 
Geopend van 08.00 tot 18.00 uur. 
Wijkagent: Chiel Lentz. 
Tel. 0900 - 8844 (vraag naar Bureau Segbroek 
Den Haag).
e-mail: chiel.lentz@politie.nl 
Werkdagen: ma, di, do, vr en vaak in weekends.

Buurtveiligheid
Hebt u informatie of wilt u informatie over de 
(on)veiligheid in de wijk, neem dan contact op 
met het buurtveiligheidsplatform 112Vogelwijk, 
e-mail: 112vogelwijk@vogelwijkdenhaag.nl

Brandweer:
Bij brand: 112
In alle andere gevallen: (070) 362 11 50
Post Loosduinen/Segbroek tijdens kantooruren:  
(070) 359 15 11

Doktersnachtdienst
tel. (070) 346 96 69

Werkgroep AED Vogelwijk
aedvogelwijk@gmail.com, tel. 06 53414041

Stadsdeelkantoor Segbroek
Fahrenheitstraat 190, tel.(070) 14070.
Directeur: Daniel van Drunen, email:
daniel.vandrunen@denhaag.nl
Openingstijden: Alleen op afspraak 
(via www.denhaag.nl onder ‘Contact’). 
Het stadsdeelkantoor is van maandag t/m vrij-
dag geopend van 08.30 tot 16.30 uur. Voor pas-
poorten en rijbewijzen moet u naar stadsdeel-
kantoor Centrum of Escamp. 

Dierenambulance Den Haag
tel. (070) 328 28 28

Klachtentelefoon gemeente
Tel. 14070

Informatie over het duingebied 
Eric Wisse
tel. 06 - 30 19 88 94

Burenhulp Segbroek/Vogelwijk
Tel. (070) 3364716 (voor vraag en aanbod).

Ouderenconsulent
Voor informatie, advies en bemiddeling op het 
gebied van wonen, welzijn en zorgverlening ten 
behoeve van ouderen kunt u contact opnemen 
met ouderenconsulent Linda Hagen via:
(070) 205 24 80 of (06) 81 28 94 86, 
e-mail: l.hagen@wijkz.nl.

Wijkbus Segbroek
Voor aanmelding als abonnee (€25 per kwartaal) 
en vervoersafspraken: bel tussen 08.30 en 10.00 
uur met (070) 368 50 70.

Telefooncirkel
Via de ouderenconsulent (070 - 205 24 80 of 
070 - 205 26 60) kunnen wijkbewoners ook wor-
den aangesloten bij een ‘telefooncirkel’. Dan wor-
den zij dagelijks op vaste tijdstippen gebeld om 
te weten te komen of alles in orde is. 

Nuttige adressen & 
telefoonnummers

WIJKOUDERENWERK

Segbroek / Vogelwijk
Hulp voor zelfstandig wonende ouderen

Thuiszorg
Florence Gezondheid en Zorg
In woonzorgcentrum Uitzicht, Zonnebloem-
straat 383, kunt u terecht voor alle informatie op 
het gebied van zorgvelening.
Tel. (070) 754 55 66. e-mail: info@florence.nl

Haagse Wijk- en Woonzorg (HWW)
O.a. voor thuiszorg, personenalarmering, etc.
Wijkverpleegkundige HWW: 06-82010709
e-mail: instroom@hwwzorg.nl
Tel: (070) 379 33 00  - www.hwwzorg.nl

Evita Zorg Den Haag 
(ook voor personenalarmering en spreekuren 
voor mantelzorgers)
e-mail: info@evitazorg.nl
Tel: (070) 31416000 - www.evitazorg.nl

BabZ
Begeleiding, advies en bemiddeling in de thuis-
zorg. Thomsonlaan 129.
24/7 bereikbaar. Tel: (070) 239 01 05, 
e-mail: info@babzorg.nl - www.babzorg.nl

http://www.denhaag.nl
mailto:instroom@hwwzorg.nl
http://www.hwwzorg.nl
http://www.evitazorg.nl
mailto:info@babzorg.nl
http://www.babzorg.nl
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Houtrustkoff ie
Gezellige ontmoeting met wijkgenoten elke 
eerste en derde maandag van de maand van 
10.30-12.00 uur, Tennispaviljoen Houtrust.

Vogelwijk Dinerclub
Elke laatste maandag van de maand eten op 
diverse locaties. Organisatie: Hedy de Munk en 
Edith Haasbroek. Info: hmdemunk@gmail.com 
of edith.haasbroek@gmail.com

Huiskamerbridgeclub
Elline van Dijk, tel. 3659257, 
e-mail: bridgevogelwijk@gmail.com

Jeu de boules
Sportveld Laan v. Poot, dinsdag 14.00-16.00 uur.
Info: Pieter Cusell, tel. 06 43492040, 
e-mail: pieter.cusell@gmail.com

Conditietraining voor mannen
di. avond 20.30-21.45, Segbroek College, Klaverstraat
Frank v.d. Maaten, tel. 06 51182353

Damesgymnastiek
Donderdag 20.15-21.15, Gymzaal Heldringschool
Ineke Spaanbroek, tel. 365 30 02, 
e-mail: inekecastel@gmail.com

Seniorengym (m/v)
Zaterdag 10.00-11.00 uur, Sportclub Westduin
Laan van Poot 355A,  Angela Turfboer
turfboer6@gmail.com, tel. 06 44900977

Volleybalclub
Woensdag 20.15-22.00 uur Sportclub Westduin, 
Laan van Poot 355A. 
Eelco Jan Velema,  tel. 06 46291428

Website
www.vogelwijkdenhaag.nl

Postadres wijkvereniging
Postbus 65923, 2506 EE Den Haag

Bestuur
Voorzitter
Lodewijk de Haes
e-mail: voorzitter@vogelwijkdenhaag.nl

Secretaris
vacant
e-mail: bestuur@vogelwijkdenhaag.nl

Penningmeester
Adam Braithwaite
e-mail: penningmeester@vogelwijkdenhaag.nl

Portefeuille Openbare ruimte
vacant

Portefeuille Sociale Wijkzaken 
vacant

Commissies
Verkeer
Stef Tours, Fred van der Burg 
e-mail: verkeer@vogelwijkdenhaag.nl

Activiteiten (volwassenen)
Flip Petri (06-22711850), Yvonne Brouwer, 
Marjan Scheeres, Astrid Dogan en Mileen 
Boutkan
e-mail: activiteiten@vogelwijkdenhaag.nl

Kinderactiviteiten
Alphons Jacobs, Kiplaan 8 
e-mail: kinderen@vogelwijkdenhaag.nl

Vogelwijk Energie(k)
Voorzitter: Britta Schaffmeister
Secretaris: Hans Hutter
e-mail: info@vogelwijkenergiek.nl

Ledenadministratie
voor aanmeldingen, opzeggingen en adreswijzigingen

Paul Raasveldt, Patrijslaan 6, 
tel. 06 24778721,
e-mail: leden@vogelwijkdenhaag.nl

De contributie voor de wijkvereniging (incl. het 
maandblad) bedraagt € 15,- per gezin per jaar. 
Voor de contributiebetaling wordt jaarlijks een 
factuur toegezonden. 

Rek.nr. wijkvereniging: 
IBAN: NL61 INGB 0001783722

Activiteiten 
& Clubs

Wijkvereniging
De Vogelwijk

mailto:info@vogelwijkenergiek.nl
mailto:info@vogelwijkenergiek.nl
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